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Continuarea convorbirilor oficiale

rom âno-poloneze

Pe şantierele construcţiei 
de locuinţe ale /. C . M, J.

Esfe necesară  
accelerarea rit
mului lucrărilor

Cartierul Hipodrom. Staţia de 
turnare a prefabricatelor folo
site în construcţia blocurilor de 

locuinţe

Ieri arătam într-un articol că re
zultatele privind realizarea planului 
de investiţii sínt pina la această 
dată necorespunzătoare, că sínt ne
cesare măsuri hotărîte pentru impul
sionarea unui ritm superior de des
făşurare a lucrărilor, în aşa fel incit 
fiecare unitate să poată raporta în
deplinirea integrală a planului anual.

Este cunoscut faptul că anul acesta 
în judeţul nostru au fost alocate fon
duri sporite pentru construcţia de lo
cuinţe. Realizarea acestora a necesi
tat eforturi suplimentare şi din par
tea constructorilor, în cazul de faţă 
a colectivului I.C.M.J. Sibiu. Totuşi, 
la finele a 10 luni de activitate, a- 
ceastă unitate a raportat îndeplini
rea planului anual doar în proporţie 
de numai 74 la sută, ceea ce însem
nează că pentru ultimele două luni 
a mai rămas un volum destul de ma
re de realizat. Ceea ce pare şi mai 
îngrijorător este faptul că din punc
tul de vedere al dării în folosinţă 
a blocurilor de locuinţe, situaţia este 
şi mai rea. Din totalul de 1 470 a- 
partamente planificate au fost pre
date beneficiarilor doar 764, rămî- 
nînd deci pentru aceste două luni de 
predat 706 apartamente. Este adevă
rat că acestea se află în stadii avan
sate de construcţie şi prin eforturi 
susţinute pot fi aduse în situaţia de... 
realizate. Este concluzia la care am 
ajuns în urma raidului efectuat luni 
pe cîteva din şantierele de locuinţe 
ale I.C.M.J.

Pe şantierul din Ţiglarilor există 
toate condiţiile pentru terminarea

La 30  d e  a n i d e  la  p ră b u ş irea  D o fta n e i

Manifestare omagială
Cu prilejul comernprării a 30 de 

ani de la prăbuşirea Doftanei, sub 
zidurile căreia şi-au pierdut viaţa 
mulţi comunişti şi luptători anti
fascişti, Comitetul judeţean U.T.C., 
împreună cu Consiliul judeţean al 
organizaţiei pionierilor au organizat, 
ieri, în sala Teatrului de stat, o 
manifestare omagială închinată parti
dului, luptei sale de decenii împo
triva exploatării şi asupririi pentru 
dreptate socială, pentru propăşirea 
patriei noastre.

La adunare au participat tovarăşii 
Richard Winter, membru al C.C. al 
P.C.R., prim-secretar al Comitetului 
judeţean de partid, Aurel Cristea, 
prim-secretar al Comitetului muni
cipal de partid Sibiu, Nicolae Găitan,

prim-secretar al Comitetului jude
ţean al U.T.C., . activişti de partid, 
de stat şi ai organizaţiilor de U.T.C. 
şi de pionieri.

în cadrul manifestării tovarăşul 
Richard Winter a vorbit despre unele 
probleme ale activităţii partidului 
din perioada de ilegalitate, precum şi 
în anii construcţiei socialismului, 
subliniind sarcinile ce revin organi
zaţiilor U.T.C. din judeţul nostru 
pentru realizarea obiectivelor econo
mice şi sociale prevăzute pentru pe
rioada următoare, precum şi în munca 
de educaţie comunistă a tineretului.

După expunerea care a fost au
diată cu mult interes, formaţii artis
tice ale organizaţiilor U.T.C. şi 
de pionieri au prezentat montajul 
literar-muzical „Culmi de luptă".

Perspective gospodăreşti la I.B.C.
Dată fiind şi calitatea de „relache" a lunii noiembrie, conducerea 

întreprinderii balneo-climaterice „Păltiniş" a luat măsuri pentru o 
bună deservire a clientelei sale în sezonul de vîrf care va urma (în 
special lunile decembrie şi ianuarie cînd afluenţa vizitatorilor va fi 
maximă). Dintre măsurile luate din timp nominalizăm: aprovizionarea 
cu legume şi fructe la nivelul tuturor cerinţelor pe timpul iernii, 
aprovizionarea punctelor greu accesibile cu alimente nealterabile, cu 
combustibili, măsuri de protecţie a conductelor şi instalaţiilor împo
triva frigului şi îngheţului, amenajarea unor cabane de vară pentru 
a putea face faţă numărului mare de solicitanţi din perioada care 
urmează etc.

apartamentelor planificate. Deşi cu 
întîrziere blocul C2 este- terminat ,şi 
i s-a făcut recepţia, urmînd ca în 
următoarele zile să fie ocupat de lo
catari. După cum ne informează to
varăşul A. Reisenauer, şef de lot la 
Şantierul 2 construcţii, acum se lu
crează intens la blocul de 80 garso
niere. Mai sínt de executat ultimele 
două etaje, în acelaşi timp efectuîn- 
du-se la celelalte nivele tencuielile 
interioare. S-au asigurat, de aseme
nea, şi utilajele necesare: bandă pen
tru transportul cărămizii şi a morta
rului, o macara „Pionier", ascensor 
metalic etc. Există toate condiţiile 
ca la această lucrare să se treacă la 
organizarea lucrului în timp de iar
nă. în privinţa respectării termenu
lui de dare în funcţiune sínt însă 
unele rezerve.

Tot la acest şantier se execută lu
crări de finisaj la blocul constructo
rilor.

Deşi, cum spuneam mai înainte, 
aici situaţia se prezintă destul de 
bine, la ora vizitei noastre şantierul 
părea că se află în.i. repaus. Ne re
ferim în special la utilaje, care nu 
erau Utilizate. De asemenea, proble
mei asigurării drumurilor de acces 
î s-a dat o importanţă foarte mică. 
Din toamnă a fost dată în folosinţă 
clădirea şcolii generale, dar şi acum, 
pentru a putea ajunge la şcoală, 
copiii şi cadrele didactice trebuie să 
ia la rînd tot noroiul din acest car
tier.

în Hipodrom, sínt o serie de rămî- 
neri în urmă datorate îndeosebi lip
sei de organizare şi nefólosirii uti
lajelor de construcţii. Bunăoară, deşi 
este gata de o lună, blocul PI nu 
poate fi predat beneficiarilor, pentru 
că nu s-a rezolvat încă problema în
călzirii şi a asigurării cu apă. Lip
sesc hidrofoarele care trebuie mon
tate la centrala termică. în aceeaşi

(Continuare in pag a H-a)
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S p ecta co le  a le  
T ea tru lu i d e sta t  
O rad ea  la  S ib iu

Duminică, 15 noiembrie, în sala 
Teatrului de stat din Sibiu vor avea 
loc două spectacole cu comedia 
lui Calderon de la Barca „Casa cu 
două intrări“, în interpretarea 
unui colectiv de actori de la Tea
trul de stat din Oradea. Prima re
prezentaţie, pentru pionieri şi ti
neretul şcolar, va începe la ora 
17,00, iar cea de-a doua la ora 19,30 

Regia spectacolului este semnată 
de Nicoleta Tqia, de la Teatrul 
„Matei Miliő“ din Timişoara. Sce
nografia: Tatiana Manolescu Uleu.

B ra z i d e  m a să
p la s t ic ă

Pentru sărbătorile de iarnă' din 
anul acesta, producătorii de flori 
de la „Flamura roşie“ lucrează din 
plin la fabricarea brazilor din ma
terial plastic. Numai în ultima pe
rioadă s-au predat comerţului 
4 000 de brazi de mărimi diferite, 
iar pînă ia finele lunii noiembrie 
va mai fi livrată cantitatea de 
3 000 bucăţi.

C oncursul 
„M îin i m ă ie s tr e “
La iniţiativa Ministerului Indus

triei Uşoare, în colaborare cu co
mitetul orăşenesc al sindicatelor şi 
comitetul orăşenesc al U.T.C. din 
Cisnădie a avut loc luni, 9 noiem
brie, în sala de festivităţi a Uzi
nelor textile, un concurs dotat cu 
premii, intitulat „Mîini măiestre“, 
La acest concurs au participat nu
meroşi tineri filatori şi ţesători de 
la Uzinele textile Cisnădie, „Pro
gresul“ Orlat, „Firul roşu“ Tălma- 
ciu şi „11 Iunie” Cisnădie. Concu
renţii prezenţi, calificaţi în faza 
pe întreprinderi, s-au prezentat la 
un bun nivel de pregătire în a- 
ceastă fază pe combinat.

La ţesătorie, pe locurile I, II şi 
III s-au clasat Maria Cinezan — 
Uzinele textile (147 puncte) — pre
miu 800 lei, Maria Beu, „Progre
sul“ Orlat (146 puncte) — 600 lei, 
Aurelian Neculce, Uzinele textile 
(144 puncte) — 400 lei; la filatură 
primele trei locuri au fost cîştigate 
de: Elena Stancu de la Uzinele 
textile (173 puncte) — premiu 800 
lei, Maria Mutu, de la „Firul ro
şu“ Tălmaciu (172 puncte) — 600 
lei, Elena Cupotor de la „11 Iunie“ 
(170 puncte) — 400 lei. Cei 6 con
curenţi vor reprezenta Combinatul 
textil Cisnădie la finala pe ţară.

I. ANDREI

La Consiliu,! de Stat au continuat 
miercuri dimineaţa convorbirile ofi
ciale între delegaţia de partid şi gu
vernamentală a Republicii Socialiste 
România şi delegaţia de partid şi 
guvernamentală a Republicii Popu
lare Polone.

Din partea română, la convorbiri 
au participat tovarăşii: Nicolae 
Ceauşescu, secretar general al Parti
dului Comunist Român, preşedintele 
Consiliului de Stat al Republicii 
Socialiste România, Emil Bodnaraş, 
membru al Comitetului Executiv, al 
Prezidiului Permanent al C.C. al 
P.C.R., vicepreşedinte al Consiliului 
de Stat, Gheorghe Pană, piembru al 
Comitetului Executiv, al Prezidiului 
Permanent, secretar al C.C. ai P.C.R., 
Ilie , Verdeţ,, membru al Comitetului 
Executiv, al Prezidiului Permanent al 
C.C. al P.C.R., prim-vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri, Janos Faze
kas, membru al Comitetului Execu
tiv al C.C. aŢ-P.C.R., vicepreşedinte 
al Consiliului de Miniştri, Corneliu 
Măriescu, membru al C.C. al P.C.R., 
•ministrul afacerilor externe, Bujor

Almăşan, membru al C.C. al P.C.R., 
ministrul industriei miniere şi geolo
giei, Vasile Vlad şi Ion Florescu, 
membri supleanţi ai C.C. al P.C.R.. şefi 
•de secţie la C.C. al P.C.R., Nicolae 
Fcobescu, membru . supleant al C.C. 
al P.C.R., adjunct al ministrului afa
cerilor externe, Grigore Bargăoanu, 
vicepreşedinte al Comisiei Guverna
mentale de colaborare şi cooperare 
economică şi tehnică, Tiberiu Pe- 
trescu, ambasadorul Republicii Socia
liste România Ia Varşovia, George 
Marin, director în Ministerul Afa
cerilor Externe.

Din partea poloneză au luat parte 
tovarăşii Wladyslaw Gomulka, prim- 
secretar al Comitetului Central al 
Partidului Muncitoresc Unii Polonez, 
Jozef Cvrankiewicz, membru al Bi
roului Politic al C.C. al P.M.U.P., 
preşedintele Consiliului de MinişLri 
al Republicii Populare Polone, Boles- 
lawJaszczuk, membru al Biroului Po
litic, secretar al C.C. al P.M.U.P., 
Mieczyslaw Jagielski, membru su
pleant al Biroului Politic al C.C. al 
P.M.U.P., vicepreşedinte al Consiliu
lui de Miniştri, Adam Willmann, ad

junct al ministrului afacerilor exter
ne, Jaromir Ocheduszko, ambasado
rul Republicii Populare Polone la 
Bucureşti, Stanislaw Trepczynski, 
membru supleant al C.C. al P.M1U.P., 
şef de secţie la C.C. al P.M.U.P., 
Marian Renke, membru supleant al 
C.C. al P.M.U.P.. adjunct de şef de 
secţie la C.C. al P.M.U.P., Wladys
law Napieraj, director în Ministerul 
Afacerilor Externe.

Cele două părţi au efectuat un 
larg schimb de păreri asupra stadiu
lui actual al relaţiilor româno-polo- 
neze, relaţii care cunosc o largă dez
voltare pe plan politic, economic, 
ştiinţific şi cultura], în folosul şi in
teresul ambelor popoare, al cauzei 
socialismului şi păcii. S-au discutai, 
de asemenea, probleme privind evo
luţia în viitor a relaţiilor dintre Ro
mânia şi Polonia, exprimîndu-se do
rinţa comună de a extinde colabora
rea şi cooperarea multilaterală, de a 
adinei prietenia româno-polonă.

Convorbirile s-au desfăşurat într-o 
atmosferă prietenească, de deplină 
înţelegere, stimă şi respect reciproc.

In cartierul Titan din Bucureşti
Vizita în ţara noastră a delegaţiei 

de partid şi guvernamentale a Repu
blicii Populare Polone, condusă de 
tovarăşii Wladyslaw Gomulka, prim- 
secretar al Comitetului Central al 
Partidului Muncitoresc Unit Polonez, 
şi Jozef Cyrankiewicz, membru al 
Biroului Politic al C.C. al P.M.U.P., 
preşedintele Consiliului de Miniştri 
al Republicii Populare Polone, s-a 
desfăşurat şi în cea de-a doua zi sub 
semnul aceleiaşi primiri călduroase 
pe care populaţia Capitalei a făcut-o 
încă de la sosire solilor poporului 
polonez.

în cursul dimineţii de miercuri, 
distinşii oaspeţi, însoţiţi de tovarăşii 
Gheorghe Pană, membru al Comite
tului Executiv, al Prezidiului Perma
nent, secretar al C.C. al P.C.R., 
Dumitru Popa, meţnbru al Comitetu
lui Executiv al C.C. al P.C.R., prim- 
secretar al Comitetului municipal 
Bucureşti al P.C.R., primarul general 
al municipiului, au făcut o vizită 
prin Capitală, avînd prilejul să cu
noască nemijlocit dezvoltarea urba
nistică şi economică a Bucureştiului, 
care a înregistrat în anii socialismu
lui o puternică înflorire.

Coloana maşinilor oficiale străbate 
Calea Victoriei, bulevardele Repu
blicii, Mihai Bravu, împodobite cu 
steaguri româneşti şi poloneze, ajun- 
gînd în cel mai nou şi mai modern 
cartier al Capitalei — Titan. Nume
roşi bucureşteni salută prieteneşte 
pe solii poporului frate polonez.

încă de la intrarea în cartier, pe 
Bulevardul Baba Novac, privirile cu

prind panorama acestui • veritabil 
oraş-satelit sal Bucureştiului.

Un scurt popas la întretăierea bu
levardelor Leontin Sălăjan şi Baba 
Novac, unde o mare mulţime de oa
meni se afla în întîmpinare. Pe fron
tispiciul marelui complex comercial 
din apropiere se află înscrisă în lim
bile română şi polonă urarea „Tră
iască şi să se întărească prietenia 
frăţească româno-polonă“. Un. grup 
de tinere oferă membrilor delegaţiei 
de partid şi guvernamentale poloneze 
flori.

Tovarăşii Wladyslaw Gomulka, 
Jozef Cyrankiewicz şi ceilalţi oas
peţi polonezi sínt invitaţi în fata 
unei machete înfăţişînd cartierul Ti
tan. Arhitectul şef al Capitalei, Ti
beriu Ricci, dă explicaţii amănunţite 
in legătură cu dezvoltarea urbanis
tică şi arhitecturală a tinărului car
tier, care cuprinde la, ora actuală 
peste 120 000 de locuitori, cu privi

re la perspectivele edilitare ce vor 
adăuga noi frumuseţi acestor locuri. 
Conducătorii de partid şi de stat po 
lonezi sînt informaţi că aici, pe a 
proximativ 700 de hectare, s-au cons 
trgit în ultimii ani blocuri moderne 
ce cuprind peste 50 000 de aparta 
mente, precum şi construcţii social 
culturale. Oaspeţii se interesează şi 
primesc explicaţii privind acţiunile 
întreprinse pentru sistematizarea Ca
pitalei, ritmul construcţiilor de lo
cuinţe, şi metodele folosite, gradul 
de confort al locuinţelor, preţul de 
cost al apartamentelor, dezvoltarea 
reţelei comerciale. Tovarăşul Wla
dyslaw Gomulka cere explicaţii în 
legătură cu multiplele probleme pc 
care le ridică înălţarea unui aseme
nea cartier mare, apreciind solu
ţiile estetice adoptate, concepţia

(Continuare în pag. a IlI-a)

Tovarăşul M a e  Ceauşescu a 
p rezen ta t condoleanţe, la sediul 

am basadei Franţei, in legătu ră  cu 
încetarea  din v iată a generalului 

Charles de Caulle

O mare varietate de dispozitive pentru matriţe cu profiluri com
plexe, necesare secţiilor productive de la uzina „Balanţa“ din 
Sibiu, sínt realizate cu ajutorul unei maşini de rectificat de înaltă 

precizie, deservită de Petre Antohie

Apa în adăpători încă nu curge!

DIN SUMAR

Cititorii sesizează

Rubrica de informaţii: 
AZI . . .  A Z I . . .
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Cooperativele agricole de produc
ţie din judeţul nostru şi-au propus 
să execute în anul acesta un mare 
volum de investiţii în vederea mo
dernizării procesului de producţie în 
sectorul zootehnic. O pondere în
semnată în cadrul acestora o deţin 
lucrările privitoare la introducerea 
apei în grajduri. După cum reiese 
din situaţiile Direcţiei agricole, în 
8 cooperative de producţie aceste 
acţiuni sínt mult rămase în urmă. 
Bar după cum vom vedea, informa
ţiile puse la dispoziţia noastră de 
către Direcţia agricolă erau numai 
parţial realizate.

La cooperativa agricolă din Bîr- 
gbiş lucrările de introducere a apei 
în grajduri fuseseră încheiate. Ingi
nerul loan Toma ne-a relatat că au 
fost luate din timp măsuri pentru 
aprovizionarea cu materiale şi pen

tru efectuarea lucrărilor de intro
ducere a apei, astfel că în toate 
adăposturile sînt create în prezent 
condiţii bune pentru realizarea pro
ducţiei animaliere şi în sezonul rece.

fost instalată ţeava în două grajduri, 
urmînd ca în următoarele zile să se 
execute această lucrare şi la cele
lalte 3. După cum afirmă şeful echi
pei de constructori, Gheorghe Fiii-

In unele sectoare zootehnice
Demn de menţionat este şi faptul că 
din cele 8 grajduri existente la Apoş 
şi Bîrghiş, unul este prevăzut cu 
adăpători automate.

La cooperativa agricolă de produc
ţie din Slimnic au fost executate 
două bazine de colectarea apei, cu 
o capacitate totală de 50 m c, şi s-a 
introdus conducta de aducţiune a 
apei către grajduri. Dé asemenea, a

mon, întreaga lucrare de introducere 
a apei în cele 5 grajduri de la Slim
nic va fi terminată pînă la data de 
25 noiembrie. Ar fi bine ca preşedin
tele unităţii, Nicolae Hanea, şi între
gul consiliu dé conducere să acorde 
mai multă atenţie executării lucrări
lor, pentru a se preveni situaţia ne
plăcută în care septelul de la Slim

nic s-ar afla dacă în aceste zile ar 
cădea zăpadă.

O situaţie paradoxală poate fi în- 
tîinită în sectorul zootehnic la Cîr- 
ţişoara. în cele patru grajduri sînt 
asigurate, într-o bună măsură, con
diţii pentru alimentarea cu apă. La 
grajdul din Streza există o pompă 
în interior şi două fîntîni deschise 
in imediata apropiere a grajdului. 
Dar adăpatul animalelor se face „la 
găleată", ceea ce însemnează că nu 
se poate vorbi despre. .. adăparea 
„la discreţie", idealul alimentării cu 
apă în zootehnie.

La grajdurile din Oprea — deo
camdată aceleaşi condiţii, mai pu-

(G on tinuare  in  pag a Tl-a)
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•  Coordonate ale activi
tăţii cultural-educative 
şi distractive cu tinere
tul

® Ştiri pe teme ale vieţii 
de partid
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•  ACTUALITATEA 
INTERNAŢIONALĂ
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Miercuri la amiază, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu. secretar gene
ral al Partidului Comunist Român, 
preşedintele Consiliului de Stat al 
Republicii Socialiste România, îm
preună cu tovarăşii Ilie Verdeţ. 
prim-vicepreşedinte al Consiliului 
de Miniştri, Janos Fazekas, vice
preşedinte al Consiliului dé Miniş
tri, Manea Mănescu, vicepreşedinte 
al Consiliului de Stat, Iosif Banc, 
Mihai Marinescu şi Ion Păţan, vi
cepreşedinţi ai Consiliului de Mi
niştri, Constantin Stătescu, secre
tar al Consiliului de Stat, şi Cor
neliu Mănescu, ministrul afaceri
lor externe, au exprimat condo
leanţe, la sediul ambasadei, însăr
cinatului cu afaceri ad-interim al 
Franţei la Bucureşti, Bernard De-

jean de la Batie, în legătură eu 
încetarea din viaţă a generalului 
Charles de Gaulle, fost preşedinte 
al Republicii Franceze.

Conducătorii de partid şi de stat 
au păstrat un moment de recule
gere în faţa portretului lui Charles 
de Gaulle şi au semnat în cartea 
de condoleanţe.

De asemenea, a prezentat con
doleanţe tovarăşul Ştefan Voitec, 
preşedintele Marii Adunări Naţio
nale.

Au mai prezentat condoleanţe 
şefi ai unor misiuni diplomatice 
acreditaţi în Republica Socialistă 
România şi alţi membri ai corpu
lui diplomatic.

Plecarea la Paris a tovarăşuluij

Emil Bodnaraş pentru a participa 
ceremoniile funerare

Miercuri a părăsit Capitala, pie
rind la Paris, reprezentantul per
sonal al preşedintelui Consiliului 
de Stat al Republicii Socialiste 
România, Nicolae Ceauşescu, tova
răşul Emil Bodnaraş, vicepreşedinte 
al Consiliului de Stat, pentru a 
participa la ceremoniile funerare 
ale generalului Charles de Gaulle, 
fost preşedinte al Republicii Fran
ceze. Tovarăşul Emil Bodnaraş este 
însoţit de George Macovescu, prim- 
adjunet al ministrului afacerilor 
externe, şi Constantin Flitan, am
basadorul României la Paris.

La plecare, pe aeroportul Oto- 
penC au fost prezenţi Manea Mă- 
nescu, vicepreşedinte al Consiliu
lui de Stat, preşedintele Consiliu
lui Economic, si Vasile Glisa. ad

junct al ministrului afacerilor ex
terne.

Erau de faţă însărcinatul cu a- 
f aceri ad-interim al Franţei la 
Bucureşti, Bemard Dejean de la 
Batie, şi alţi membri ai ambasadei.

La sosire, pe aeroportul Le Bour- 
get, delegaţia a fost întîmpinată 
de Yvon Bourges, secretar de stat 
la Ministerul Afacerilor Externe al 
Franţei, reprezentantul preşedin
telui Georges Pompidou. Au fost 
de faţă membri ai Ambasadei Ro
mâniei la Paris.

(Agerpres)
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Tensiune
scăzută

Mai multi cetăţeni, care locu
iesc pe strada Cerbului, s-au plîns 
de nenumărate ori întreprinderii 
de electricitate din. Sibiu de fap
tul că nu pot viziona programele 
de televiziune datorită 'tensiunii 
scăzute de pe reţeaua electrică. 
Alexandru Maghiar a depus şi o 
reclamaţie în acest sens (înregis
trată la l.E.S. cu nr. 61637 din 15 
octombrie a.c.) şi cu toate că 
s-au făcut promisiuni că situaţia 
se va reglementa, pînă în prezent 
nu s-a întreprins nimic. Practic, 
în fiecare, seară după ora 20 ten
siunea pé reţea scade lă 180— 
190 V făcînd imposibilă folosirea 
televizorului. Nu se poate regle
menta tensiunea şi pentru cetă
ţenii din această zonă a oraşului?

V ă  s o l i c i t ă m  
c o l a b o r a r e a

La redacţie, în urmă cu cîteva 
zile, s-au prezentat cu o sesizare 
Iosif Barna şi Vaier Canciu din 
satul Buia. Cu o zi mai tîrziu, I. 
Gal ne relata acelaşi fapt: cursa 
care ar trebui să aducă muncito
rii angajaţi în diferite întreprin
deri sibiene, domiciliaţi în satul 
Buia, nu respectă orele de ple

care de la cap de linie. De aceea, 
mai în fiecare dimineaţă, 30—40 
abonaţi întîrzie de la serviciu. In 
ziua de 19 octombrie cursa a ple
cat din Buia la ora 8,30 în loc 
de 5,00 (!).

Date fiind repetatele anomalii 
care ne-au fost semnalate despre 
mersul autobuzelor aparţinînd 
Autobazei T.A. din Sibiu, redac
ţia ziarului nostru va întreprinde 
o anchetă la care sínt chemaţi 
să participe toti abonaţii I.R.T.A. 
din judeţul nostru. Pe baza scri
sorilor ce le vom primi şi a rai
dului ce se va efectua vom putea 
dezvălui cauzele acestor anomalii 
din activitatea angajaţilor Autoba
zei T.A. Sibiu, şi vom ajuta con
ducerea acestei întreprinderi să 
ia măsurile necesare de îndrepta
re a lucrurilor.

Pe adresa 
I.L.L. Mediaş

Aldea Traian din Copşa Mică 
ne relatează un caz paradoxal: 
.Deşi de la data de 5 mai 1969 
m-am mutat dintr-o locuinţă a 
I.L.L.-ului în alta, care aparţine 
staţiei C.F.R. Copşa Mică, unde 
muncesc, l.L.L. Mediaş continuă 
să-mi reţină chiria pentru fosta 
locuinţă. Am făcut pînă acum mai 
multe cereri pentru a se, înceta 
încasarea chiriei de către l.L.L. 
Mediaş, dar degeaba. In acelaşi

S
timp, după cum este firesc, plă- |  
fese chirie şi la C.F.R. al cărui N 
locatar sínt în prezent". *

Vrem să ştim doar data la care |  
i se vor restitui semnatarului seri- * 
sorii — Aldea Traian. — sumele |  
încasate îh mod ilegal. >

*\
*s

Intervin 
din nou la î 

Direcţia 
comercială

s

s
*V
*s
Ix

Deşi în urmă cu cîteva luni am ţ 
publicat, la aceeaşi rubrică, cere- S 
rea îndreptăţită a locatarilor nou- 1 
lui cvartal „Ştrand", din Sibiu, x 
de a li se pune la dispoziţie cîte- y 
va unităţi comerciale de desface- ţ 
re, nici pînă în prezent Direcţia S 
comercială judeţeană nu ne-a răs- * 
puns şi nici nu a întreprins vreo x 
acţiune pentru rezolvarea cazului. y
Sint zeci şi sute de familii în ^
noul cvartal, pe străzile Cristian, S
Moldovei şi celelalte străzi apro- * 
piate, care pentru cele mai mă- x 
runte cumpărături trebuie să se y
deplaseze pînă în centrul oraşu- |  
lui. Se cere, pentru moment, doar y 
înfiinţarea, chiar provizorie, a |
unor chioşcuri de pîine, lapte, ^
zarzavaturi, care să-i scutească pe * 
atîtia oameni să bată zilnic dru- v
mul după alimentele de care, nu *
se pot lipsi. I

Rubrică redactată de jjj
AL. CONSTANT1NESCU

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu co

munică: Vreme răcoroasă cu ce
rul schimbător. Local se vor sem
nala ploi slabe şi izolat lapoviţă. 
Vîntul va sufla potrivit din sec
torul nordic şi nord-estic. Mini
mele vor fi cuprinse între minus 
4 şi zero grade, iar maximele vor 
oscila între plus 3 şi 9 grade.

TEATRU

13,30; 20,45); UNIREA; Răscoala
(orele 10.00; 16.00; 18,00 şi 20.001.

CISNADIE: POPULAU: Jandar
mul se însoară i.nTl- 11.c': 1
18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Cu mine nu, 
madam! (orele 10.00; 16,00; 18,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Acţiunea ..Vulturul“ (orele 13.00 şi 
20,00).

COPŞA MICĂ: POPULAR; Con
temporanul tău, seriile I şî II (o- 
rele 16,00 şi 19,30).

OCNA SIBIULUI; Colivie pentru
doi (orele 17,00 şi 19,00).

YPOLDU DE SUS; 23 AUGUST; 
Amatőrül de căpiioare (orele
17,00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE

Un colectiv ai Teatrului de stat 
din Sibiu va susţine, la Mediaş, 
la ora 20,00, un spectacol cu piesa 
Răzbunarea sufleurului.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Sentuila (orele 

9,00; 11,30; 14.00; 16,30; 19,00; 21,00); 
ARTA: Splendoare în iarbă (orele 
10,00; 12,30; 15,30; 18,00; 20,45);
TINERETULUI; Căsătorie în stil 
grec (oreîe 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 
18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Patricia 
şi muzica (orele 9,00; 11,15; 14,00; 
1G.30; 19,00; 21,15); TINERETULUI; 
Salariul groazei (orele 10,00; 16,00; Cadru din filmul CĂSĂTORIE IN STIL GREC

CvV'
— In jurul orei 16,30, transmisie 
din Sala Palatului R.S. România a 
mitingului organizat cu prilejul vi
zitei oficiale de prietenie a dele
gaţiei de partid şi guvernamentale 
a Republicii Populare Polone con
dusă de Wladyslaw Gomulka şi 
Jozef Cyrankiewicz.
18.20 Emisiune în limba maghiară
18.50 Mult e dulce şi frpmoasă 
19,15 Publicitate
19.20 1001 de seri' — emisiune pen

tru cei mici
19.30 Telejurnalul de seară
20.00 .Conferinţă de preşă TV — 

Planul de Sistematizare a 
Capitalei

21.00 Film serial; „Noile aventuri 
ale lui Huckleberry Finn“

21.30 Panoramic ştiinţific.
22,io Teleglob: „Dar-es-Salaam“ — 

Reportaj filmat 
22,35 Poşta TV.
22.50 Telejurnalul de noapte.
23.00 închiderea emisiunii

S P O R T  • • • S P O R T . . .  S P O R T
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Preocupări
ş c o l a r e

In planul de muncă al şcolii şi 
organizaţiei de pionieri de la Şcoa
la generală nr. 13 din Sibiu s-a 
stabilit ca în cadrul lectoratelor 
cu părinţii să se prezinte şi scurte 
programe artistice pregătite de 
elevii şcolii sub îndrumarea cadre
lor didactice.

Astfel, cu ocazia recentei adunări 
generale a părinţilor, elevii clase
lor a VIII-a au prezentat un fru
mos montaj muzical-literar închi
nat patriei şi partidului. Părinţii 
au fost foarte mulţumiţi. Fiind şi 
săptămîna economiei, pionierii cla
selor a V-a A şi B au complhtat 
programul cu poezii şi proză des
pre foloasele economisirii banilor 
la C.E.C., program care a fost pre
zentat şi separat pe unitate.

Rezultatul privind activitatea 
C.E.C. în săptămîna economiei este: 
272 depuneri, în sumă de 17 600 
lei, plus. cecuri şcolare în valoare 
de 1 100 lei. Se evidenţiază clasele 
a V-a A, a Vil-a B şi a Vl-a A, 
pentru depuneri de sută la sută şi 
clasele I A şi B pentru carnete 
de C.E.C. noi. Numărul depunăto
rilor la C.E.C. a crescut la şcoala 
noastră în săptămîna economiei cu 
25 carnete noi.

Prof. CONSTANTINA STANCU

Interior din expoziţia din 
Turnul Sfatului

Foto: FRED NUSS

Suprasolicitarea bazelor sportive nu 
scade fără diversificarea acestora

Problema folosirii bazelor sportive 
din municipiul Sibiu are un dublu 
aspect. Dacă ne referim la ce s-ar 
putea face în cazul în care ar exista 
condiţii optime practicării sportului, 
pe toate spaţiile afectate acestui scop, 
atunci ne-am afla în faţa unei con
cluzii pozitive; dacă, însă, ne rapor
tăm Ia situaţia existentă, în condiţiile 
în care' importante suprafeţe sportive 
rfimîn în sfera „nepracticabilului“ 
atunci. . .

Am. urmărit, împreună cu tovarăşul 
Vlad Guşu, preşedintele C.J.E.F.S. Si
biu, „încărcarea“ pe zile şi pe ore a 
terenurilor şi spaţiilor sportive din 
Sibiu. Concluzia a fost următoarea: 
condiţiile existente, nu oferă posibili
tatea repartizării mai comprimate a 
activităţilor sportive. Orarele sínt su
praîncărcate şi în general judicios în
tocmite, fapt ce reflectă preocuparea 
celor care răspund de gospodărirea 
terenurilor, pentru folosirea lor in
tensivă.

Să începem cu baza sportivă Elec
trica, sau mai bine zis cu ceea ce 
se preconizează (de vreo doi ani în
coace) a fi baza sportivă Electrica. 
Aici îşi desfăşoară pregătirile echi
pele de fotbal A.S.A. şi Electrica, po
trivit programului fixat de comun 
acord de conducerea asociaţiilor. Dar 
este practicabil un singur teren de 
fotbal, care sîmbăta şi duminica găz
duieşte partide oficiale din cadrul 
campionatelor judeţean şi municipal, 
întrebarea este de ce nu s-au luat 
măsuri de amenajare (spaţiu există) 
şi a unor terenuri de volei, handbal, 
baschet? In felul acesta s-ar fi rezol
vat o pluralitate de probleme, mai cu 
seamă dacă ne gîndim la şcolile ca- 
re-şi desfăşoară aici dimineaţa pro
gramul orelor de educaţie fizică. Este 
oare suficient să împrejmuieşti o vii
toare pistă de atletism, să însămîn- 
ţezi un viitor teren de fotbal şi să 
aştepţi pînă creşte iarba? . . .

Stadionul Metalul — reprezentativ 
pentru întreg municipiul — şi-a dozat

cu-oareeare zgîrcenie şi pe bună 
dreptate — programul de pregătii-''. 
Dar cu toată „economia“, aici se des
făşoară numeroase aotivilăţi: fotbal 
(C.S.M. — seniori, juniori, copii — 
Şcoala sportivă. Şcoala sportiv a Şoi
mii), rugby (C.S.M.), atletism (C.S.M., 
Şcoala sportivă. Şcoala sportivă Şoi
mii). Metalul este singura bază spor
tivă sibiană pe care se pol o. Ion 
cu elevii (şi studenţii) probele prac
tice pentru trecerea normáim- de edu
caţie fizică. Sub acelaşi patronaj, al 
C.S.M.S., se afla ş i'baza ia, ' n, pr-- 
cum şi terenul de handbal Luc-afă- 
tul. Apreciem că, faţă de d -..iinaţia 
sa, baza hipică menţinută la un 
nivel corespunzător ■ - ia respectă 
menirea. Mai ■greu se rea ăvă ..pro
blemele“ la Luceafărul, supraîncărcat 
de dimineaţa şi pina seara. în acea t 
privinţă s-ar putea contraargumenla 
foarte serios: Sibiul, important cen
tru handbalistic, nu dispune decit' dc 
patru terenuri de handbal, atît pen
tru partide oficiale cît şi pen'.ru an
trenamente — Luceafărul, Voinţa şi 
Şcoala sportivă (două terenuri).: Dar 
problema cea mai dificilă nu este 
aceea a antrenamentelor pentru hand
bal, ci cum se va putea reţ()lva spa
ţiul pentru orele de educaţie fizică 
pe care le efectuează aici Şcoala ge
nerală nr. 15 şi Liceul „O!.avion 
Gcga“. Aflăm eă se preconizează bi- 
tuminizarea „Luceafărului“, în aşa 11 
îneît să nu se mai cheltuiască timp şi 
bani cu întreţinerea terenului dc 
zgură.

Pe cele trei terenuri de tenis de 
’ cîmp ale fabricii „Libertatea" (doar 
trei terenuri de tenis la Sibiu!) îşi 
desfăşoară zilnic antrenamentele for
maţiile de seniori, tineret, juniori. In 
plus, aici activează şi noj.il centru de 
tenis (copii) înfiinţat la Sibiu. Oare 
ce orar, în limitele zilei-lumină, se 
poate întocmi aici, pentru a-i cuprinde 
pe toţi tinerii iubitori ai tenisului de 
cimp din Sibiu? In aceeaşi situaţie se 
află şi baza sportivă în aer liber de 
la sediul Şcolii sportive Sibiu, pe

care se desfăşoară zilnic de la 8—18,30 
ore de educaţie fizică şi antrenamente 
la handbal, baschet şi volei. E ade
vărat, aspectul acestor terenuri, în 
ciuda suprasolicitării este întotdeauna 
corespunzător.

Din cauza folosirii abuzive a spa- 
ţiiior de joc, şi desigur din cauza 
proastei gospodăriri ia Voinţa se a- 
junses'é, în. anul trecut', la o situaţie 
critică. Acum’, însă, lucrurile s-au 
schimbat. Stadionul Voinţa este cea 
mai diversificată bază sportivă sibiană: 
două terenuri de fotbal (unul de 
zgură), pistă ■ de dirt-track, pe care 
se poate face şi atletism, un teren de 
.handbal, două de volei. Dar, cum e 
şi firesc, spaţiilerâportive existente aici 
suit şi cele r.lai solicitate, un antre
nament de dirt-track desfăşurîndu-se 
de foarte multe ori în paralel cu unul 
de fotbal, volei, sau handbal etc. E 
lesne de înţeles că asemenea parale- 
li.-TTK- nu sínt de dorit, deoarece zgo
motul motoarelor la dirt-track deran
jează realmente activitatea sportivă 
!a alte discipline. în schimb, ar pu
tea fi folosite mai bine şi într-o formă 
diversificată spaţiile de la baza spor- 

. tivii , Independenţa. Aici s-ar putea 
amenaja o serie de terenuri de vo
lei, handbal, baschet, tenis de cîmp, 
prin care s-ar degreva simţitor aglo
meraţia de pe celelalte baze sportive, 
sibiene. Deocamdată, însă, asociaţia 
sportivă independenţa s-â profilat 
exclusiv pe fotbal, plătind taxe, u- 
ncori destul de substanţiale, pentru

chirie pc terenurile altor proprie
tari.

în sfîrşit, şi cu aceasta încheiem 
lista bazelor sportive sibiene în aer 
liber, terenul C.F.R. se prezintă în 
condiţii de loc favorabile. Cu toate 
acestea, de voie de nevoie, pe acest 
teren se pregătesc echipele asociaţiei 
sportive C.F.R. Sibiu şi, dacă ne adu
cem aminte bine, s-au disputat şi par- 

• tide oficiale de rugby, divizia. A. No
tasem, într-o astfel de ocazie aspectul, 
total neîngrijit al terenului. Dar la 
critica noastră nu s-a primit de atunci 
nici un răspuns.

Ajungînd la acest punct al analizei, 
se impune o singură şi certă conclu
zie. Bâzele sportive existente sínt 
iolosite, în ce priveşte orarul, intr-a
devăr judicios, în funcţie dc posibili
tăţile create. Trebuie însă subliniat 
că nu există preocupare pentru diver
sificarea acestora, pentru a se depăşi 
laza preferinţei unilaterale pentru 
fotbal. Spaţii mari din incinta unor, 
baze sportive (Voinţa, Electrica) ră- 
mîn nefolosite -nu pentru că acestea 
ar fi situate la mari distanţe de cen
trul municipiului, ci. pentru că nu 
s-au asigurat toate condiţiile favora
bile practicării sportului.

IONEL PETCULESCU 
organizator de competiţii sportive 

la C.J.E.F.S. Sibiu 
VIOREL CUCU

>
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Vinalcool Sibiu
angajeaza:

— INGINER! m e c a n i c

— TEH NICIAN MECANIC
— GESTIONAR

E s t e  n e c e s a r ă  
a c c e l e r a r e a

/

r i t m u l u i  l u c r ă r i l o r
(Urmare din pag. I)

situaţie (lipsă de căldură) se află 
şi blocul A, iar blocurile L, M şi E, 
care se vor realiza din cofraje plan 
universale, sînt într-un stadiu de 
construcţie nesatisfăcător. Cu toate 
acestea şeful de lot I. Cdnstantinescu 
ne asigură că pînă la finele anului, 
aceste blocuri vor fi terminate. „Avem 
asigurate materialele, oamenii nece
sari, abur şi gaz, astfel că putem lu
cra în orice condiţii atmosferice".

La blocul E lucrările sínt întîrziate, 
considerăm noi, din cauza unor ne
glijente. De o luna de zile macaraua 
„Bocşa-1 stă pe şantier fără să poată 
fi utilizată. îi lipsesc anumite piese. 
Acum s-au luat măsuri de înlocuire 
a ei. Era nevoie de o lună de . zile 
pentru a se adopta această soluţie? 
La blocurile P3 şi P4 ritmul de lu
cru este ceva mai vioi. Stadiul în 
care se găseşte P3 va pefmite pre
darea lui la începutul lunii decem
brie, iar P4, deşi nu are termen de

dare în funcţiune în acest an, va în
locui (parţial) nerealizările de la 
blocul F.

în general, la şantierul din Fîipo- 
drom, activitatea de construcţii a că
pătat acum (în vară existau condiţii 
mai bune şi totuşi...) un ritm destul 
de intens. Este nevoie însă ca apro- 
,vizionarea cu materiale să nu se 
facă numai la necesarul zilei. Acest 
sistem creează multe greutăţi condu
cătorilor procesului de . producţie 
pentru planificarea lucrărilor, a oa
menilor la diferitele operaţii. De a- 
semenea, apar gîtuiri din cauza, mij
loacelor de transport insuficiente. 
Maiştrii îşi pierd timpul căutînd au
tocamioane sau tractoare pentru, di
ferite transporturi, lucruri care ar 
trebui rezolvate la nivel mai înalt.

în timpul vizitei pe acest şantier 
am constatat că s-au făcut pregătiri 
şi pentru crearea frontului de lucru 
pe timpul iernii şi pentru anul vii
tor. La blocul P2 este turnat subso
lul tehnic şi se montează cofrajul 
glisant. De asemenea este turnată

fundaţia la blocurile R şi T6, au fost 
începute lucrările la blocurile X, Y 
şi V şi la şcoala de 24 de clase.

Asupra stadiului construcţiei de 
locuinţe din Mediaş am cerut cîteva 
relaţii inginerului şef adjunct al 
I.C.M.J. Petre Gheorghiu. „Deşi cu 
oarecare întîrziere, blocurile de lo
cuinţe din planul iniţial vor fi date 
integral în folosinţă. De asemenea, 
am creat toate condiţiile, mă refer 
la forţă de muncă, materiale, organi
zare, atmosferă de lucru pentru a fi 
realizat şi numărul de apartamente 
stabilit ulterior pentru ajutorarea fa
miliilor sinistrate. Un neajuns de 
care ne lovim de cîteva zile, dar 
care trebuie semnalat din timp, este 
faptul că se simte lipsa fîşiilor cu

goluri. Vor trebui luate măsuri ur
gente, deoarece riscăm să stricăm 
tot ce am organizat pînă acum".

Pe şantierul din cartierul „Ştrand" 
lucrările sínt încă destul de întîrzia
te. Doar blocurile 13 şi 17 vor mai 
fi predate în acest au. Un reviri
ment totuşi s-a produs aici. S-a în
ceput, în sfîrşit, să se facă şi o or
ganizare de şantier. S-au construit o 
magazie, grup social, birou, sală de 
mese. S-au făcut gropi de var, ţarcuri 
de materiale. Iată că s-a ajuns totuşi 
la concluzia că este nevoie şi de 
o organizare de şantier pentru ca 
activitatea de construcţii să se des
făşoare normal. Este o experienţă de 
care conducerea întreprinderii va tre
bui să ţină cont şi în continuare.

Apa in adăpători 
incă nu curge  /

(Urmare din pag. I)
, * 

tin fîntînile. Este drept că aici au 
- fost făcute iesle de beton, prevăzute 
! şi cu nişte canale speciale pentru 

apă. însă lucrarea propriu-zisă de 
alimentare cu apă nu a început. „Am 
avut mult de lucru în campania de 

I toamnă", încearcă să motiveze pre
şedintele cooperativei agricole, Au- 

' .'rel Budac. „Nu ne-a convenit preţul 
la care ni s-a propus să ni se li- 

• vreze ţeava, afirmă contabilul şef al 
unităţii, Gheorghe Banciu. Acum 
ne-am procurat ţeava la preţ conve

nabil şi începem lucrările de aduc- 
ţiune a apei. Execuţia lucrării costă 
— în proiect — 99 000 lei. Sperăm 
însă în realizarea unei economii de 
minimum 35 000 lei".

E drept, la Cîrţişoara acum parcă 
s-ar profila un şantier în grajduri şi 
lingă acestea. Este bine şi că se 
scontează realizarea unor economii. 
Par, nu ar fi fost la fel de bine să 
se respecte şi termenul de dare în 
folosinţă a alimentaţiei cu apă?

Nu milităm pentru neglijarea as
pectelor de eficienţă economică a

lucrărilor, dar adăparea la discreţie 
a animalelor în grajduri ax fi ridi
cat producţia de lapte şi, prin a- 
ceasta, eficienţa activităţii din sec
torul zootehnic de la Cîrţişoara. A- 
cestui aspect al problemei ar fi tre
buit să i se acorde mai multă aten
ţie în şedinţele de lucru ale consi
liului de conducere, pentru a i se 
găsi o rezolvare de mare eficienţă 
economică.

Întîrziate sínt lucrările de intro
ducere a apei în grajduri şi la Noul 
Român. I-arn găsit pe preşedintele 
unităţii, Tănase Bunea şi inginerul 
şef, Ion Popa, lingă fîutîna din curtea 
sediului, meşterind, împreună cu in
stalatorul, la pompa electrică^ desti
nată să asigure apa în grajdul de 
bovine. în jumătate de grajd era 
instalată ţeava, dar încă nu seA,fini
sase" lucrarea. Bazinul de celectare 
fusese instalat în podul grajdului, 
dar vor mai trece încă multe zile 
pînă cînd vitele vor avea apă la 
discreţie în grajd, pentru că, deo
camdată pompa nu „vrea" să ridice 
apa din fîntînă în rezervor, iar ţevile 
de conducere a apei în grajd sínt 
instalate doar . . .  orientativ.

în aceste condiţii, este necesară o 
impulsionare reală a executării lu
crărilor, pentru că iarna este mai 
eproape decit se pare că qîndesc 
preşedinţii celor trei cooperative a- 
gricole analizate şi ale altora, unde 
se înregistrează stadii asemănătoare 
în introducerea apei în grajduri. Nu 
este mai puţin adevărat că şi orga
nele agricole judeţene au datoria de 
a sprijini mai eficient condticerilé 
unităţilor în procurarea materialelor 
şl organizarea şantierelor, pentru ca 
în cel mai scurt timp toate lucrările 1 
prevăzute în sectoarele zootehnice 
să fie executate exemplar.
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arhitectonică originală a constructo
rilor români.

Referindu-se la perspectivele de 
dezvoltare ale cartierului, primarul 
general al Capitalei informează pe 
oaspeţi că aici urmează a se construi 
alte complexe de locuinţe, centre co
merciale, mari magazine universale, 
şcoli, cinematografe. în final, car
tierul Titan va fi format din 15 com
plexe rezidenţiale cu peste 70,000 de 
apartamente, cuprinzînd circa 220 
mii de locuitori.

Dorind să cunoască şi unele as
pecte, ale aprovizionării populaţiei 
din cartier, oaspeţii vizitează com
plexul comercial din apropiere. Alit 
magazinul de legume şi fructe cît şi 
„Alimentara" cu* autoservire, unde se 
yăsesc mărfuri frumos etalate, fac 
o plăcută impresie. în discuţiile avu
te cu responsabilii unităţilor, cu vîn- 
zătorii, tovarăşul Wladyslaw Go
mulka se interesează de metodele de 
servire a cumpărătorilor, de cîştigu- 
rile lucrătorilor din comerţ, de cali
tatea mărfurilor.

Conducătorii de partid şi de stat 
polonezi sínt înconjuraţi cu căldură 
de mulţimea adunată aici pentru a-i 
saluta. Tovarăşul Wladyslaw Go
ni ulk a adresează călduroase felicitări, 
edililor Capitalei pentru realizările 
frumoase obţinute în construirea unor 
asemenea mari complexe de locuinţe.

Cartierul Titan este cunoscut şi ca 
o puternică zonă industrială a Bucu- 
reştiului. Aici se află o serie de în
treprinderi industriale cu vechi tra
diţii — „23 August", „Republica", 
Alături de acestea au fost construite 
noi unităţi, expresie a dezvoltării im
petuoase a industriei noastre socia
liste: o fabrică de maşini-unelte, alta 
de cabluri şi materiale electroizo- 
lanle, o întreprindere de construcţii 
mecanice şi aparataj, o fabrică de 
medicamente şi altele.

Conducătorii de partid şi de stat 
polonezi au fost oaspeţii fabricii de 
maşini-unelte şi agregate, cea mai 
reprezentativă unitate de acest fel 
din tara noastră. Deşi vîrsta ei nu 
depăşeşte un deceniu, „F.M.U.A.B." 
este cunoscută prin produsele ei nu 
numai în ţară, ci şi peste hotare. In 
peste 20 de ţări printre care şi în 
Polonia prietenă au fost exportate 
maşini şi agregate purtînd marca de 
fabrică a acestei întreprinderi mo
derne. Oaspeţii au prilejul să cu
noască procesul tehnologic, caracte
rizat printr-un înalt nivel tehnic, al

unor maşini-unelte grele, maşini a- 
gregat cu caracter de unicat, strun
guri Carusel, maşini de alezat şi fre
zat — utilaje deosebit de importante 
pentru economia unei ţări.

La intrarea în uzină, conducătorii 
de partid şi de stat polonezi sínt sa
lutaţi cordial de ing. loan Avram, 
ministrul industriei construcţiilor de 
maşini, şi ing. Aurel Bozgan, direc
torul general al întreprinderii. Mun
citorii fabricii fac oaspeţilor o caldă 
primire. Tinere le oferă flori.

După o scurtă discuţie in sala 
consiliului tehnic asupra profilului 
de producţie a fabricii, şi a preocu
părilor privind modernizarea conti
nuă a întreprinderii, creşterea califi- 

. carii muncitorilor, oaspeţii fac o vi
zită in principalele sectoare. Se fac 
scurte popasuri, la locul de montaj al 
unor maşini reprezentative, îndeo
sebi strunguri Carusel, unele cu co
mandă program, fabricate pentru pri
ma dată în ţara noastră. Tovarăşii 
Wladyslaw Gomulka, Jozef Cyran- 
kiewicz şi alţi membri ai delegaţiei 
poloneze manifestă un interes deose
bit faţă de o serie de maşini care 
se produc aici, faţă de nivelul da 
mecanizare şi automatizare a proce
sului tehnologic. Oaspeţii cer expli
caţii cu privire la randamentul agre
gatelor, la modul de pregătire a ca
drelor, asupra felului cum se face 
controlul calităţii produselor. între 
oaspeţi şi gazde au loc de asemenea, 
discuţii cu privire la sistemul de sa
larizare a muncitorilor, şi la eficien
ta economică a întreprinderii.

La încheierea vizitei, tovarăşii 
Wladyslaw Gomulka şi Jozef Cyran- 
kiewicz mulţumesc pentru explicaţiile 
primite, au cuvinte de apreciere pen
tru talentul şi hărnicia specialiştilor 

. români constructori d^ maşini-unelte, 
şi înscriu în cartea de onoare a fa
bricii următoarele:

„Delegaţia de partid şi guverna
mentală a Republicii Populare Polone 
transmite colectivului de muncă al 
fabricii calde salutări şi urări cor
diale pentru realizarea a cit mai 
multe succese în muncă, contribuţie 
la sporirea puterii economice a Re
publicii Socialiste România".

Luîndu-şi rămas bun de la munci
torii, tehnicienii şi inginerii' acestei 
fabrici, care i-au înconjurat cu multă 
căldură, pe tot parcursul vizitei în 
întreprindere, tovarăşii Wladyslaw 
Gomulka, Jozef Cyrankiewicz şi cei
lalţi membri ai delegaţiei poloneze 
părăsesc uzina îndreptîndu-se spre 
reşedinţa rezervată oaspeţilor.

v Caldă primire în municipiul Craiova
'Miercuri după-amiază, delegaţia 

de partid şi guvernamentală a Re
publicii Populare Polone, condusă 
de tovarăşii Wladyslaw Gomulka, 
prim-secretar al Comitetului Cen
tral al Partidului Muncitoresc 
Unit Polonez, şi Jozef Cyrankie
wicz, membru al Biroului Politic 
al C.C. al P.M.U.P., preşedintele 
Consiliului de Miniştri al Repu
blicii Populare Polone, împreună 
eu tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
secretar general al Partidului Co
munist Român, preşedintele Consi
liului de Stat al Republicii Socia
liste România, au vizitat munici
piul Craiova.

La această vizită au participat, 
de asemenea, tovarăşii Boleslaw, 
Jaszczuk, Mieczyslaw Jagielski, 
Adam Willmann, Jaromir Oche- 
duszko, ambasadorul polonez la 
Bucureşti, precum şi tovarăşii Ilie 
Verdeţ, Corneliu Mănescu, minis
trul afacerilor externe, Bujor Al- 
măşan, ministrul industriei miniere 
şi geologiei, Tiberiu Petrescu, am
basadorul român la Varşovia, şi 
alte persoane române şi poloneze.

In jurul orei 16 avionul special 
a aterizat pe aeroportul din Cra
iova. Drapele de stat ale României 
şi Coloniei încadrau portretele 
tovarăşilor Wladyslaw Gomulka şi 
Nicolae Ceauşescu, ale tovarăşilor 
Jozef Cyrankiewicz şi Ion Gheor- 
ghe Maurer. Pe mari pancarte 
erau înscrise în limbile poloneză şi 
română urări de bun venit.

Oaspeţii sínt întimpinaţi de to
varăşii Constantin Băbălău, prim- 
secretar al Comitetului judeţean 
Dolj al P.C.R., preşedintele CoiW 
siliului popular judeţean, Petre 
Gigea, prim-vicepreşedinte al Con
siliului popular judeţean, Ion Ză- 
văleanu, primarul municipiului 
Craiova, şi alţi reprezentanţi ai or
ganelor locale de partid şi de stat, 
conducători de întreprinderi şi in
stituţii.

Un grup de pionieri oferă bu
chete de flori. Numeroşi locuitori 
ai oraşului prezenţi pe aeroport

fac o caldă primire oaspeţilor, ova
ţionează îndelung pentru întărirea 
şi dezvoltarea continuă a prieteniei 
româno-polone.

In uralele şi aplauzele mulţimii, 
oaspeţii se îndreaptă spre primul 
obiectiv al vizitei, uzinele „Elec
troputere“. Oraşul de pe malul 
Jiului s-a pregătit să întîmpine în- 
tr-o atmosferă sărbătorească pe 
conducătorii de partid şi de stat 
polonezi şi români, să prezinte 
înalţilor oaspeţi realizările lor cele 
mai semnificative. Municipiul Cra
iova şi judeţul Dolj au beneficiat 
din plin de efectele politicii Parti
dului Comunist Român de indus
trializare, de ridicare şi dezvoltare 
multilaterală a tuturor zonelor 
ţării. Craiova a devenit în anii so
cialismului un puternic centru al 
industriei energetice, al construc
ţiilor de maşini şi al chimiei, un 
centru universitar şi cultural unde 
pulsează o vie activitate intelec
tuală.

In anii construcţiei socialiste în 
Craiova au fost durate peste 20 de 
obiective industriale care au trans
format Craiova într-un oraş mo
dern, dinamic, cu o mare pondere 
în economia României; au fost 
create noi instituţii de învăţămînt 
şi cultură, s-au construit blocuri 
şi cartiere noi, — toate acestea 
schimbînd structural viaţa şi fizio
nomia oraşului din inima Olteniei.

O notă particulară adaugă atmo
sferei de caldă ospitalitate şi prie
tenie cu care au fost întimpinaţi 
oaspeţii, prezenţa semnificativă a 
oraşului şi judeţului Dolj în schim
burile multilaterale dintre Româ
nia şi Polonia. Pe magistralele fe
roviare poloneze, de exemplu, pot 
fi întîlnite locomotive Diesel-elec- 
trice fabricate la Craiova, după 
cum unele întreprinderi din aceas
tă localitate beneficiază de utilaje 
realizate de industria poloneză; in
stituţii de ştiinţă şi cultură din 
Craiova întreţin contacte perma
nente cu unităţi similare din Po
lonia prietenă.

Vizita la „Eleciroputere“

Y

Pe magistralele Craiovei, zeci de 
mii de locuitori ai oraşului, flutu- 
rînd steguleţe cu însemnele de stat 
ale celor două ţări, întîmpină cu 
căldură şi entuziasm pe conducă
torii de partid şi de stat polonezi 
şi români, expresia profundei bucu
rii şi satisfacţii de a primi în ora
şul lor pe distinşii oaspeţi. Tova
răşii Wladyslaw Gomulka şi 
Nicolae Ceauşescu — aflaţi într-o 
maşină deschisă — răspund căldu
ros aclamaţiilor mulţimii, manifes
tărilor entuziaste cu care sínt în- 
tîmpinaţi.

La intrarea în uzinele ..Electro

putere“, cel mai important obiec
tiv industrial al judeţului, o mare 
mulţime de muncitori, tehnicieni 
şi ingineri fac o entuziastă primire 
oaspeţilor. Pe arcul metalic aflat 
la porţile întreprinderii pe care 
sínt arborate drapelele de stat ale 
celor două ţări, este scrisă în lim
bile polonă şi română urarea: „Bun 
sosit dragi soli ai poporului frate 
polonez!“

Conducătorii de partid şi de stat 
polonezi şi români sînt salutaţi de 
loan Avram, ministrul industriei 
construcţiilor de maşini, de Mihai 
Liculescu, director general d

grupului de uzine pentru apara
taj şi maşini electrice, de alţi con
ducători ai întreprinderii. Tinere 
îmbrăcate în frumoase costume ol
teneşti oferă buchete de flori. Dis
tinşilor oaspeţi le sínt prezentate 
principalele realizări şi preocupări 
ale colectivului uzinelor „Electro- 
putere“. Ing. Mihai Liculescu arată 
că în cei peste 20 de ani de exis
tenţă, uzina craioveană şi-a înscris 
numele pe sute de mii de maşini 
şi aparate electrice şi pe mai bine 
de o mie locomotive. Aici se reali
zează peste un sfert din producţia 
industriei electrotehnice româ
neşti. „Electroputere“ a fost prima 
mare întreprindere a industriei ro
mâneşti creată în primul an de 
după naţionalizarea principalelor 
mijloace de producţie, ca unitate 
destinată producţiei de utilaj elec
trotehnic greu, necesar înfăptuirii 
planului de electrificare şi indus
trializare a ţării. Fiecare an â adău
gat noi succese în activitatea co
lectivului, ajungîndu-se azi să se 
realizeze aici o gamă variată de 
motoare electrice sincrone şi asin
crone, pentru curent alternativ şi 
continuu de mare putere, ca trans
formatoare de forţă gigant, apara
taj de înaltă şi foarte înaltă ten
siune.

Străbătînd atelierele fabricii de 
locomotive, oaspeţii sínt informaţi 
că în cadrul relaţiilor economice 
dintre România şi Polonia, „Elec
troputere“ a livrat în ţara prietenă, 
începînd din 1965 — 239 locomo
tive Diesel-electrice magistrale. în 
timpul vizitei oaspeţii sínt infor
maţi despre cele mai noi sorti
mente produse în această unitate

h M M
şi despre cele care se proiectează 
in prezent.

Tovarăşii Wladyslaw Gomulka, 
Jozef Cyrankiewicz şi Nicolae 
Ceauşescu sínt invitaţi să viziteze 
apoi instalaţiile interioare şi să 
iacă proba de funcţionare a unei 
locomotive Diesel-electrice.

Conducătorii de partid şi de stat 
polonezi şi români vizitează în 
continuare fabrica de aparataj — 
cea mai modernă din uzina craio
veană şi una dintre célé mai pu
ternice unităţi de acest fel din 
România. Oaspeţii sínt informaţi 
că această fabrică care în actualul 
cincinal şi-a sporit producţia de 
peste 3 ori, satisface integral ne
voile de aparataj ale economiei 
româneşti pentru tensiuni pînă la 
220 kV. Datorită ridicării continue 
a calităţii sortimentelor sale şi a 
diversificării producţiei, fabrica a- 
mintită a sporit simţitor şi volu
mul exportului. Tovarăşii Wladys
law Gomulka şi Nicolae Ceauşescu, 
ceilalţi oaspeţi se opresc în faţa 
unor standuri speciale în care sínt 
expuse întrerupătoare de 15 şi 20 
kV şi separatoare de 110 kV des
tinate exportului în Polonia. Oas
peţii asistă apoi la o probă de ve
rificare a unor aparataje electrice 
la tensiunea de 600 000 volţi.

Conducătorii de partid şi,de stat 
polonezi au dat o înaltă apreciere 
activităţii uzinei „Electroputere“, 
au felicitat călduros colectivul de 
muncitori, ingineri şi tehnicieni de 
aici pentru succesele dobîndite in 
diversificarea producţiei, pentru 
realizarea unor performanţe teh- 
nico-economice ridicate.

Intîlnirea cu colectivul uzinei 
„Electroputere“

In hala de montaj a uzinei „Elec
troputere“, împodobită cu drapele 
de stat ale celor două ţări, are loc 
intîlnirea conducătorilor de partid 
şi de stat polonezi şi români cu 
colectivul întreprinderii.

La adunare sínt prezenţi peste 
o mie de muncitori, ingineri şi 
tehnicieni din toate unităţile aces
tui complex industrial.

Apariţia la tribună a tovarăşilor 
Wladyslaw Gomulka şi Nicolae 
Ceauşescu, a celorlalte personali
tăţi conducătoare de partid şi de 
stat poloneze şi române este în
tâmpinată cu aplauze şi ovaţii în
delungate, expresie a mîndriei şi 
satisfacţiei întregului colectiv de 
a se întîlni şi în acest cadru cu 
distinşii oaspeţi. Sínt arborate lo
zinci în cinstea prieteniei româno- 
polone.

Adunarea este deschisă de tova
răşul Constantin Băbălău, care a- 
dresează un cald salut de bun 
sosit conducătorilor de partid şi 
de stat ai Poloniei şi României, 
subliniind deosebita bucurie a co
muniştilor, a tuturor oamenilor 
muncii din municipiul Craiova 
pentru cinstea de a avea în mijlo
cul lor oaspeţi dragi.

A luat apoi cuvîntul în continuare, 
inginerul Mihai Liculescu care a 
exprimat calde urări de bun venit 
conducătorilor de partid şi de stat 
ai Poloniei populare şi ai Româ
niei socialiste. Ne bucură, în 
acelaşi timp — a spus vorbitorul 
• -  să salutăm cu acest prilej pe 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, pe 
ceilalţi conducători ai partidului 
şi statului nostru care însoţesc de
legaţia de partid şi guvernamen
tală din Republica Populară Po
lonă. Urmînd politica partidului, 
colectivul uzinei noastre, a spus 
mai departe vorbitorul, este preo
cupat în prezent de îndeplinirea 
integrală a sarcinilor stabilite de 
Congresul al X-lea al P.C.R., pri
vind introducerea perseverentă a 
tehnicii'noi în producţie.

Primit cu vii şi puternice aplau
ze, a luat cuvîntul tovarăşul 
Ilie Verdeţ, membru al Comitetu

lui Executiv, al Prezidiului Perma
nent al C.C. al P.C.R., prim-vice
preşedinte al Consiliului de Mi
niştri.

A luat apoi cuvintul tovară
şul Jozef Cyrankiewicz, membru 
al Biroului Politic al C.C. al 
P.M.U.P., preşedintele Consiliului 
de Miniştri al Republicii Populare 
Polone.

întreaga asistenţă a subliniat cu- 
vîntările cu aplauze puternice, a 
aclamat pentru întărirea prieteniei 
si colaborării multilaterale dintre 
partidele, ţările şi popoarele noas
tre, pentru unitatea ţărilor socia
liste, pentru triumful cauzei socia
lismului, păcii şi prieteniei între 
toate popoarele lumii.

După încheierea mitingului to
varăşii Wladyslaw Gomulka şi 
Nicolae Ceauşescu, ceilalţi condu
cători de partid şi de stat polonezi 
şi români au primit informaţii de
taliate, în faţa unei machete a 
Complexului industrial „Electropu
tere“, asupra perspectivelor de dez
voltare a întreprinderii.

Tovarăşii Wladyslaw Gomulka 
şi Jozef Cyrankiewicz au semnat 
apoi în cartea de onoare: ..Delega
ţia de partid şi guvernamentală a 
Republicii Populare Polone îşi ex
primă deplina apreciere pentru 
munca şi succesele colectivului 
uzinei „Electroputere“ şi îi urează 
succese în continuare pentru bine
le şi înflorirea economică a patriei 
socialiste“.

Conducerea uzinei a oferit tova
răşilor Wladyslaw Gomulka, Jozef 
Cyrankiewicz- şi Nicolae Ceauşescu, 
din partea colectivului întreprin
derii, machetele celor mai moder
ne locomotive fabricate aici.

La plecare, muncitorii, tehnicie
nii şi inginerii uzinei salută din 
nou pe conducătorii de partid şi 
de stat polonezi şi români cu căl
dură şi însufleţire. Tovarăşul 
Wladyslaw Gomulka şi Nicolae 
Ceauşescu, ceilalţi conducători de 
partid şi de stat polonezi şi ro
mâni răspund cordial, prieteneşte 
manifestărilor de entuziasm ale co
lectivului craiovean.

Dineu
Seara, Comitetul judeţean Dolj al 

Partidului Comunist Român şi Con
siliul popular al judeţului Dolj au 
oferit, în sala de marmură a restauran
tului Minerva un dineu în onoarea 
delegaţiei de partid şi guvernamen
tale a Republicii Populare Polone, 
condusă de tovarăşul Wladyslaw 
Gomulka, prim-secretar al Comitetu
lui Central al Partidului Muncito
resc Unit Polonez, şi tovarăşul Jozef 
Cyrankiewicz, membru al Biroului 
Politic al C.C. al P.M.U.P., preşedin
tele Consiliului de Miniştri al Repu
blicii Populare Polone.

Au luat parte tovarăşii Nicolae 
Ceauşescu, Ilié Veidet, Corneliu 
Mănescu, ministrul afacerilor exter
ne, Bujor Almăşan, ministrul indus
triei miniere şi geologiei, loan 
Avram, ministrul industriei construc
ţiilor de maşini, Nicolae Ionescu, 
adjunct de şef de secţie Ia C.C. al 
P.C.R., Tiberiu Petrescu, ambasado
rul tării noastre în R.P. Polonă, şi 
alte ‘persoane oficiale române.

Au fost prezenţi Boleslaw jaszc
zuk, membru al Biroului Politic, se
cretar al C.C. al P.M.U.P., Mieczy
slaw Jagielski, membru supleant al 
Biroului Politic al C.C. al P.M.U.P., 
vicepreşedinte al Consiliului de Mi
niştri, Adam Willmann, adjunct al 
ministrului afacerilor externe, şi Ja
romir Ocheduszko, ambasadorul Re
publicii Populare Polone Ia, Bucu

reşti, membri ai delegaţiei de partid 
şi guvernamentale a Republicii Popu
lare Polone, alte persoane oficiale 
care însoţesc delegaţia.

Au participat tovarăşii Constantin 
Băbălău, Petre Gigea, Ion Zăvăleanu, 
reprezentanţi ai organelor de partid 
şi de stat, conducători de întreprin
deri şi instituţii din localitate.
' în timpul dineului tovarăşii Cons- 
lantin Băbălău şi Boleslaw Jaszczuk, 
au rostit toasturi.

Dineul s-a desfăşurat într-o atmo
sferă tovărăşească de caldă prietenie.

După dineul oficial, conducătorii 
de partid şi de stat ai Poloniei şi 
României se îndreaptă spre aeropor
tul din Craiova. Numeroşi cetăţeni 
ai oraşului aflaţi pe aeroport îşi iau 
rămas bun de la solii poporului po
lonez şi conducătorii partidului şi 
statului nostru în aceeaşi atmosferă 
de caldă prietenia cu care i-au în- 
tîmpinat pe tot parcursul vizitei în 
oraşul lor.

La plecare, conducătorii de partid 
şi de stat polonezi şi români sínt 
salutaţi de Constantin Băbălău, Petre 
Gigea, Ion Zăvăleanu, alţi reprezen
tanţi ai organelor locale de partid 
şi de stat, conducători de instituţii 
şi întreprinderi.

Avionul special a sosit la Bucu
reşti în jurul orei 23,00.

Reportaj realizat de: Ion Cir je,
Mircea S. Ionescu. Marin Coandă

Coordonate ale activ ită ţii
c u l tu r a ! - e d u c a t iv e  

ş i  d i s t r a c t i v e  cu  t in e r e tu l
în ansamblul activităţii organiza

ţiilor U.T.C., munca cultural-educa- 
tivă şi distractivă urmăreşte- forma
rea multilaterală a tineretului in 
consens cu complexitatea şi exigen
ţele dezvoltării actuale şi de pers
pectivă ale societăţii noastre socia
liste. Aceasta datorită faptului că iu 
orice domeniu ai construcţiei socia
liste, fie economic, politic şi social 
sau în munca de formare a omului 
nou, în dezvoltarea conştiinţei sale 
socialiste, activitatea cultural-educa- 
tivă are un rol complex şi (rescind 
în etapa actuală.

Ţinînrl cont' de toate acestea şi ur
mărind stimularea unui climat de 
cultură printre tineri, a interesului 
autentic pentru literatură şi ariă, or
ganizaţiile U.T.C. din Sibiu, Mediaş, 
tisnădie, Agnita, Sătişte au colabo
rat cu aşezămintele culturale in or
ganizarea întîlnirilor cu oameni de 
cultură şi artă, vizionări de specta
cole la Teatrul de stat şi concerte 
la filarmonică, medalioane literare, 
evocarea unor personalităţi şi mo
mente de seamă din istoria patriei 
şi a partidului, seri de poezie şi 
spectacole folclorice.

Este meritorie, de asemenea, acti- 
viiatea organizaţiilor U.T.C. din şcoli 
în editarea revistelor şcolare, în 
constituirea cercurilor artistice de 
dansuri, teatru, in organizarea expo
ziţiilor de artă plastică şi foto. l i
ceul „Octavian C'.oga" a editai re
vista „Coordonate sibience", liceul 
„Gheorghe Lazái" revista .Ly
ceum", Liceul nr. 1 din Mediaş, al 
cărui cerc dramatic are o frumoasă 
activitate, a susţinut spectacolul o- 
magiat „I. 1. Caragiale", Liceul pe
dagogic din Sibiu, cele din Cisnă- 
tiie. Miercurea Sibiului au iost pre
zente ia concertele-lecţii ale Filarmo
nicii de stat.

Se observă insă în scoli o tendin- 
jtă de unilateralizare.'de apropiere a 
elevilor de latura literar-artistică a 
fenomenului cultural şi neglijarea 
celei tehnico-ştiinţlfice. Încă nu este 
suficient orientată activitatea cultei- 
rai-educativă pentru a formă la elevi 
deprinderi practice, de cercetare 

.analiză a aspectelor, economice, po- 
llitice şi sociale.
I în ultima perioadă Un însemnat 
număr de organizaţii U.T.C. din între
prinderi au fost preocupate de îmbu
nătăţirea informării tehnico-ştiinţific e 
a tinerilor, de .editarea unor reviste 
ca „Reticus" la U.P.A.S. şi „Tribuna 
tineretului“ la „Independenţa", de fo
losirea cărţii tehnice şi de speciali
tate, de organizarea unor acţiuni 
menite să îmbogăţească cunoştinţe
le de cultură generală. De aseme
nea, sini preocupări pentru dezvol
tarea mişcării artistice de may, la 
care organizaţiile U.T.C. de la Uzi
na mecanică, „Victoria" şi „Flamura 
roşie" clin Sibiu, Uzinele iextile clin 
Cisnădie şi „Sticlă" Avrig au creai, 
împreună cu organele sindicale, e- 
chipe de dansuri, de teatru, brigăzi 
artistice, cu care au susţinut spec
tacole in case de cultură şi cămine 
culturale.

Deseori, insă, în activitatea cultu
rală cu tineretul se manifestă forma
lism şi superficialitate. Nu se- urmă
resc eficienta şi finalitatea mani
festărilor organizate. Este neglijat 
faptul că tineretul, iucrînd în pro-
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ducţie cu maşini moderne, de înaltă 
tehnicitate, îşi lărgeşte necontenit 
cunoştinţeie tehnico-proiesionale şi, 
implicit, orizontul său spiritual, că 
pretenţiile faţă de conţinutul acţiu
nilor sínt sporite. In viitor, pentru 
o deplină reuşită si utilitate, prin 
acţiunile întreprinse, organizaţiile 
U.T.C. trebuie să sprijine în pri
mul rînd dezvoltarea cunoştinţelor 
de specialitate necesare la locui de 
muncă, asigurînd în acelaşi timp o 
informare temeinică asupra celorlal
te domenii'ale culturii, ca şi partici
parea la acţiunile universităţilor 
populare. Concomitent cu aceasta 
trebuie «uliivată ia tineri pasiunea 
pentru literatură, teatru şi muzică, 
să fie iniţiate acţiuni, de vizitare a 
muzeelor, a expoziţiilor organizate 
in Casa Artelor din Sibiu, a caselor 
memoriale din judeţ.

Ia sate, activitatea culturală cu 
tineretul cunoaşte o înviorare in pe
rioada de iarnă, cînd în cadrul că
minelor culturale an loc acţiuni cu 
laracter informativ, vizionarea filme- 
!or şi a programului de televiziune, 
se organizează medalioane literare, 
seri de poezie şi proză, şezători. A- 
jutaţi de intelectualii satelor, tine
rii — îndeosebi elevii — au avui 
preocupări pentru organizarea colec
ţiilor muzeale, strîngerea de docu
mente şi mărturii istorice privind 
portul, datinile şi obiceiurile oame
nilor, au sprijirtit crearea muzeelor 
săteşti din Avrig, '< Boiţa, Răşinari, 
Gura Rîuiui, Sălişte, Galeş, Cristian, 
care au devenit adevărate locuri de 
iniormare şi educaţie patriotică. Sínt 
insă şi comune, ca I aslea, Cîrţa, 
l.oanineş, Dirlos, uncie activitatea 
> uluiral-edurativă. nu este la nivelul 
cerinţelor. Acţiunile la căminul cul-

»ss. r tz v â K tr ia m B m m u n u a maa

(urai se reduc la baluri şi seri dis
tractive, tineretul nu este antrenat 
în formaţiile artistice, nu există 
preocupări pentru îmbunătăţirea re
pertoriului formaţiilor existente, or
ganizaţiile U.T.C. ocupîncl aici doar 
rolul de mobilizator la acţiuni. în 
anotimpul de iarnă mişcarea cultu
rală de masă cu tinerelul poate fi 
lăigită şi diversificată. Se pot pla
nifica acţiuni comune ale căminului 
cultural, organizaţiei U.T.C., biblio
tecii, şcolii şi C.A.P. In planul co
mun poi ii prevăzute acţiuni de pre- 
gäiire şi sărbătorire a tinerilor care 
devin majori, concursuri cinemato- 
cfiafice, intîlniri cu scriitori şi edi
tori in cadrul lunii cărţii Ia sate, se 
pol organiza concursuri ale solişii- 
lor de muzică populară şi uşoară.

Trebuie combătută practica irnpă- 
iiîinieniiă în unele locuri din Sibiu, 
Mediaş, Cisnădie, Ocna Sibiului, de 
a se organiza reuniuni ale tineretu
lui care se rezumă doar la dans şi 
unde nu întotdeauna există o ţinu- 
lă şi o comportare corespunzătoare. 
Oigantzaţiile U.T.C., conducerile ca
selor de cultură, aie cluburilor sin
dicatelor trebuie să transforme aceste 
seri distractive şi joi ale tineretului 
in momente educative şi de satis
facţii, să dezvolte şi cu această o- 
< azie atitudinea şi comportarea civi
lizată, de respect reciproc.

Folosind din plin condiţiile exis
tente în judeţul nostru, tineretul este 
chemat să facă dovada prezenţei şi 
pafticipării sate nemijlocite la opera 
de continuă îmbogăţire a creaţiei 
materiale şi spirituale a poporului 
nostru.

MARTIN KRAUSS
seirelar al Comitetului judeţean 

Sibiu al I .T.C.

Benzile necesare maşinilor de mnnoturnat de la întreprinderea poligra
fică Sibiu sínt culese şi perforate cu ajutorul unor maşini speciale de 

la sectorul tastete de unde vă redăm imaginea de faţă

Ştiri p e  t e m e  a l e  v ie ţ i i  d e  p a r t id
Pianul de export 
în centruI atent iei

S  Fabrica de sticlă din Avrig şi-a 
■ diversificat în ultimii doi ani pro
li ducţia. Datorită acestui fapt co
ji menzile primite de la beneficiarii
!§ externi în 1970 se ridică la va-
jj ioarea de peste 1 milion lei va
ll Iută.
p  Recent, comitetul de pariid a 
H analizat, stadiul îndeplinirii sarci- 
E nilor de export. După trei tri
ll mestre de activitate, conducerea
jt tehnico-administra ti vă a raportat
H . îndeplinirea integrală a sarcinilor 
g  de plan la export. De asemenea,
U s-a luat hotărîrea ca pină la ju-
!j înătatea lunii decembrie planul a-
p  nual pentru export să fie îndepli-
fjj nit. şi chiar depăşit cu 15 000 lei
H  valid*.

I
0  comisie activă'

Comisia economică a comitetu
lui de partid din Axente Sever

şi-a propus în planul său de . ac
ţiune să studieze şi să ajute 
C.A.P.-ul din localitate în diferite 
domenii de activitate. Un obiectiv 

, de care s-a ocupat îndeaproape 
a fost contractarea şi livrarea unor 
produse către stat. .în urma stu
diului întreprins s-a creat posibi
litatea predării, pe 9 luni, a 37 
vile mari, peste 100 capete tine
ret bovin, 120 de porcine, 140 
miei, peste 800 kg lină, caş etc.

De asemenea, comisia economi
că a acordat sprijin comitetului 
executiv în ce priveşte buna gos- 
podărire a comunei. Ca urmare, 
consiliul popular comunal a exe
cutat reparaţii de străzi pe 4 500 
rn p, construcţii de trotuare pe 
4 Ö00 m p, repararea drumului spre 
Satul aparţinător, Şoala, pe dis
tanţa de G km, construirea a 22 
poduri şi podeţe. De menţionat că 
valoarea totală a lucrărilor exe
cutate se ridică la 1,3 milioane lei.

La ordinea de zi:

E tica  s a la r ia tu lu i  
din c o m e rţ
Recent adunarea generală a or

ganizaţiei de partid de la I.C.S. 
Alimentara a analizat, printre al
tele, sesizările cumpărătorilor. 
Mulle dintre ele au fost găsite 
întemeiate şi se referă la încăl
carea unor reguli generale de co
merţ, la atitudinea necuviincioasă 
faţă de consumatori. Au fost luaţi 
in discuţie, ch această ocazie, Ro
man Luca, care a servit clienţii 
in stare de ebrietate, Ana Veş- . 
temean, vînzătoare la magazinul 
nr. 11, loan Preda de la magazi
nul nr. G7, ca şi Sora Dalai, ma
gazinul iir. 95, Ana Albii, maga
zinul 98, Rodii a Olteanu, maga
zinul nr. 91, loan Radu, magazi
nul nr. 31 şi alţii.

..................................... .

Pe urmele materialelor publicate
M ă s u r i  e f i c i e n t e  p e n t r u  

r e a l i z a r e a  i n d i c a t o r i l o r  d e  p l a n
Cu o lună şi jumătate în urmă, 

în articolul „Un comerţ civilizat, or
ganizat, cu mărfuri din abundentă" 
se critica faptul că nerealizarea 
planului de desfacere’ de către uni
tăţile cooperaţiei de consum (cu 
peste 3,6 milioane lei) a avut. o in
fluenţă negativă şi asupra îndeplini
rii îfi mod corespunzător a planu
lui de casă. In scrisoarea de răs
puns a directorului I.J.E.C.O.O.P. 
Sibiu, loan Băncioiu, ne sínt aduse 
la cunoştinţă măsurile luate pentru 
remedierea acestei situaţii.

Pentru acoperirea planului de a- 
provizionare pe trimestrul III, care 
a avut la bază un^fond de marfă re- 
n'artizat doar în proporţie de 93 la

sulă, s-a luat legătură cu o serie 
de furnizori, reuşindu-se aslfej să 
se obţină o cantitate suplimentară 
de mărfuri. De asemenea, în urma 
unei analize au fost impulsionaţi 
furnizorii pentru urgentarea livrării 
mărfurilor restante. Pînă ia 15 oc
tombrie întreg fondul de marfă ne-' 
livrat în termen, a intrat în depozi
tele unităţii. De altfel planul de a- 
provizionare pe luna octombrie a 
fost realizat in proporţie de 154 la 
sulă.

S-au luat măsuri pentru îmbunătă
ţirea aprovizionării unităţilor de 
desfacere, merceologii participînd 
direct la întocmirea şi stabilirea sor
timentelor si a cantităţilor în co

menzi. S-a procedat totodată la re
distribuirea anumitor mărfuri care 
prisoseau în unele unităţi de desfa
cere, ia acele magazine în care lip
seau sau se găseau în cantităţi in
suficiente.

Măsurile luate pentru îmbunătă
ţirea aprovizionării unităţilor, acti
vizarea corpului de merceologi, Îm
bunătăţirea deservirii in magazinele 
cooperaţiei de consum au condus 
ia realizarea planului de casă în 
proporţie de 100,6 la sută, creînd 
premisele îndeplinirii planului şi în 
lunile următoare, ale satisfacerii în 
mai bună măsură a cerinţelor con
sumai orilor.

c. D.
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a c t u a l i t a t e a  in te r n a ţ io n a lă
O- W- u. Dezbateri în diferite
comitete ale Adunării Generale

NEW YORK 11 (Agerpres). — In 
Comitetul politic al Adunării Gene
rale a O.N.U. au continuat dezba'erile 
In problema dezarmării. Rep ê-mn- 
lantul Franţei, Andre Maltei, a de
clarat că tratativele de la Helsinki 
dintre S.U.A. şi U.R.S.S. privind limi
tarea armamentelor strategice, sínt 
importante, dar nu oferă decit posibi
litatea ca stocurile de arme nucleare 
existente să fie menţinute la nivelul 
actual, ceea ce nu reprezintă o reală 
dezarmare nucleară.

Referindu-se la proiectul de Halat 
privind interzicerea amplasani de 
arme nucleare pe fundul mărilor şi 
oceanelor, A. Mattéi a subliniat că 
acesta nu răspunde principiului folo
sirii exclusiv paşnice a teritoriilor 
submarine, nu tine cont în suficientă 
măsură de dreptul de apărare al sta
telor riverane şi nu prevede un sis
tem ’de control cu adevărat interna
ţional.

Reprezentantul Austriei, Kurt Wald
heim, vorbind despre problema in- 

•cheierii unui tratat de interzicere a 
experienţelor nucleare subterane, a 
declarat că actualele posibilităţi teh
nice de control îndepărtează unul 
din obstacolele majore în calea a- 
cestui tratat. Rămîne să fie rezolva
tă numai o problemă politică — 
aceea a încrederii reciproce dintre

marile puteri — pentru ca acest tra
tat să fie încheiat.

Reprezentantul Norvegiei, Paul 
Thyness, a exprimat speranţele ţării 
ca1e că actualele negocieri SALT vor 
ou tea pava drumul spre încheierea 
"oui tratat, de interzicere totală a 
experienţelor nucleare.

în aceeaşi şedinţă, reprezentanţii 
Hnqariei, Poloniei şi Mongoliei au 
depus un proiect de rezoluţie care 
(ere Conferinţei pentru dezarmare 
de la Geneva să ia în considerare 
un acord privind interzicerea com
pleta şi eliminarea armelor chimice 
Si bacteriologice din arsenalele tu
turor statelor.

■if
in Comisia socială a Adunării Ge

nerale, reprezentantul Franţei, Geor
ges Gorse, a depus un proiect de re
zoluţie privind protejarea ziariştilor 
aflaţi în misiuni periculdase. Preci- 
zînd că nu este vorba să se creeze 
privilegii ziariştilor, ci să-i pună la 
adăpost de riscuri şi represiuni, re
prezentantul Franţei a cerut Comisiei 
pentru drepturile omului să studieze 
cu prioritate problema elaborării 
unui proiect de acord internaţional, 
care să asigure protecţia ziariştilor 
aflaţi în misiuni periculoase şi să 
prevadă instituirea unui „document 
de identificare“ a acestora, „unanim 
recunoscut şi garantat".

Intervenţia reprezentantului român
New York 11. — Trimisul spe

cial Agerpres, Constantin Alexan- 
droaie, transmite: în principalul 
organism al Adunării Generale a 
O.N.U., Comitetul pentru proble
mele politice şi de securitate, con
tinuă dezbaterile asupra chestiuni
lor dezarmării, începute la 2 noiem
brie. In şedinţa de miercuri dimi
neaţa au luat cuvîntul reprezen
tanţii României, Uruguayului, Ce
hoslovaciei, Birmaniei, Noii Zee- 
iande, Iranului şi Nepalului.

Pe ordinea de zi a Comitetului 
se află înscrise, la capitolul dezar
mării, şase puncte, printre care şi 
propunerea românească privind 
„Consecinţele economice şi sociale 
ale cursei înarmărilor şi efectele 
sale profund dăunătoare asupra 
păcii şi securităţii în lume“. Re
prezentantul permanent al Româ
niei la Naţiunile Unite, ambasa
dorul Gheorghe Diaconescu, şi-a 
axat intervenţia sa asupra impor

tanţei şi semnificaţiei propunerii 
României, rezervîndu-şi dreptul 
de a lua cuvîntul, în zilele urmă
toare, pe marginea celorlalte pro
bleme ale dezarmării aflate în a- 
tenţia Comitetului.

Vorbitorul a relevat că delega
ţia română acordă întreaga însem
nătate actualelor dezbateri pe te
ma dezarmării, primele în acest 
domeniu după adoptarea, cu oca
zia celei de-a XXV-a aniversări a 
Organizaţiei Naţiunilor Unite, a 
importantei Declaraţii în - care se 
face „apel la toate guvernele să 
depună cu hotărîre _noi eforturi, 
spre realizarea unor progrese con
crete în direcţia lichidării cursei 
înarmărilor şi a realizării obiecti
vului final — dezarmarea gene
rală' şi completă sub un control 
internaţional eficace“.

în continuare, delegatul român 
a subliniat că in timp ce negocie
rile de dezarmare s-au soldat cu

unele acorduri parţiale, pe care le ~ 
cunoaştem cu toţii şi le apreciem- 
la valoarea lor, cursa înarmărilor 
a înregistrat proporţii şi ritmuri 
mereu ascendente. Iar competiţia 
militară continuă, se intensifică, 
avînd profunde consecinţe nega
tive asupra vieţii economice şi 
sociale a popoarelor, asupra păcii 
şi securităţii lor.

îngheţarea şi reducerea bugete
lor militare ale statelor, propunere 
avansată de România în acest an 
în Comitetul de la Geneva, sista
rea cursei înarmărilor şi înainta
rea treptată pe calea dezarmării 
ar crea importante disponibilităţi 
materiale, financiare şi umane, in 
măsură să servească intereselor 
popoarelor respective şi să sprijine 
eficient eforturile pentru progres 
economic şi social al ţărilor în 
curs de dezvoltare. Cu o acuitate 
considerabil sporită se pune a- 
ceastă problemă în contextul stra
tegiei dezvoltării, adoptată recent 
de Naţiunile Unite pentru7 cel de-al 
doilea deceniu al O.N.U. pentru 
dezvoltare.

Remediul eficace rezidă în a- 
bordarea neîntîrziată, animaţi de 
voinţa de a ajunge la acorduri 
trainice, a problemelor pe care 
cursa înarmărilor, şi înainte de 
toate a celor nucleare, le pune în 
faţa prezentului şi, totodată, în 
faţa viitorului omenirii, pentru 
sistarea acestei competiţii încă în 
faza actuală şi ridicarea unei sta
vile de nădejde de natură să pre
vină noile dezvoltări pe plan mili
tar ce conţin germenii unor posi
bile conflagraţii globale cu conse
cinţe încă imprevizibile. Accelera
rea negocierilor de dezarmare şi 
sporirea eficienţei lor pînă la de
păşirea ritmului cursei înarmărilor 
se impun ca alternativă optimă în 
acest scop.

Vorbind apoi despre consecinţele 
profund dăunătoare ale cursei în
armărilor asupra păcii şi securită
ţii în lume, reprezentantul Româ
niei a declarat:

„Oricît ar părea de paradoxal, 
cursa înarmărilor, deşi absoarbe o 
parte considerabilă a âvuţiei orhé- 
nirii, nu-i sporeşte cîtuşi de puţin 
securitatea, iar pacea lumii nu se 
află, pe această cale, consolidată. 
Niciodată şi cu atît mai mult în 
condiţiile actuale, înarmările, acu
mularea unor stocuri de armamen
te nu rezolvă problemele securită
ţii naţionale şi internaţionale. 
Dimpotrivă, ea reprezintă un fac

tor de tensiune şi neîncredere în 
relaţiile dintre state, angajează la 
r indul său măsuri de înarmare din 
partea altora şi contramăsuri, du- 
cînd în ultima instanţă reacţia în 
lanţ către cote mereu mai ridicate 
ale spiralei armamentelor.

Lupta pentru încetarea cursei 
înarmărilor şi înfăptuirea dezar
mării este o parte componentă a 
luptei popoarelor pentru indepen
denţă şi suveranitate, pentru res
pectarea dreptului lor de a-şi ho
tărî singure destinele, pentru pace 
şi securitate, progres economic şi 
social.

întreprinderea unor acţiuni de 
încetare a cursei înarmărilor, efec
tuarea unor paşi efectivi în direc
ţia dezarmării şi conversiunea în 
scopuri paşnice a resurselor şi 
energiilor cheltuite pentru înar
mări sínt, de aceea, măsuri în de
plină conformitate cu interesele 
fundamentale ale fiecărui popor în 
parte, şi, în acelaşi timp, ale tu
turor popoarelor lumii.

Reprezentantul român a expri
mat în încheiere convingerea că 
sínt întrunite condiţii favorabile 
pentru ca, în urma unor dezbateri 
ample pe tema efectelor cursei în
armărilor, cu participarea largă a 
statelor, Adunarea Generală să 
preconizeze unele acţiuni practice, 
de natură să reprezinte contribu
ţii la mobilizarea eforturilor şi a 
voinţei statelor, a opiniei publice 
internaţionale în favoarea adoptă
rii unor măsuri eficiente vizînd în
cetarea cursei înarmărilor şi înfăp
tuirea unor paşi concreţi pe calea 
dezarmării generale şi în primul 
rînd a dezarmării nucleare.
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JAPONIA. în golful portului de la Tokio, aproximativ 200 de ambar
caţiuni pescăreşti au organizat recent o demonstraţie împotriva poluării 
mării. Manifestaţia a fost organizată de Asociaţia cooperativelor pescă
reşti din prefectura Kanagawa pentru a protesta împotriva poluării 
mării cu substanţe reziduale conţinînd cadmiu, mercur, cianuri emanate 

de întreprinderile industriale din zona Tokio-Yokohama

S esiu n ea  Adunării 
parlamentare a  N . A . T . O .

HAGA l i  (Agerpres). — Cea de-a 
16-a sesiune a Adunării parlamentare 
a N.A.T.O. s-a încheiat prin adopta
rea unor recomandări care vizează 
întărirea potenţialului militar şi spo
rirea cheltuielilor de înarmare ale 
ţărilor participante la pact. Printre 
recomandări se numără şi mult eon

ii. P. POLONA. Grija statului 
pentru copii se reflectă în 
crearea de reţele de creşe, gră
diniţe de copii, şcoli speciale 
pentru îngrijitoare de copii etc. 
Copiii au la dispoziţie tot felul 
de jucării, care le dezvoltă în 
timpul jocului perspicacitatea Şi

imaginaţia. Grădiniţa de copii 
nr. 188 din Varşovia, a fost 
construită acum 20 de ani eu 
ajutorul voluntar al tinerilor din 
capitală. Aici sínt îngrijiţi de 
către 8 cadre de specialitate 120 
de copii. în foto: Ne place să 

pictăm !

CAMBODGIA

Ciocniri violente între patrioţi 
şi trupele regimului Lon Noi

DM PENH 11 (Agerpres). — In 
unor lupte violente cu trupele 

ului Lon Noi, forţele de rezis- 
populară din Cambodgia au 

it oraşul Troeung, situat pe şo-
nr, 7 _ una dintre princip a-

irtere de circulaţie ale ţării, 
■espondenţii .agenţiilor de presă 
>ază, totodată, că miercuri di 
iţa patrioţii khmeri au lansat

atacuri succesive asupra poziţiilor 
deţinute de efectivele militare ina
mice în localităţile Skoun şi Prey 
Tötung, precum şi în importantul 
oraş Kompong Chain.

Ciocniri între forţele de rezistenţă 
populară şi unităţi ale trupelor ad
ministraţiei Lon Noi au fost semna
lare, de asemenea, în sectorul Kom- 
pong Thom.

R. F. a Germaniei

Luări de poziţie faţă de 
manifestările provocatoare 
ale cercurilor neonaziste

Bonn 11 (Agerpres). 1— In Re
publica Federală a Germaniei iau 
amploare luările de poziţie şi ac
ţiunile cercurilor politice realiste 
şi ale opiniei publice împotriva ma
nifestărilor provocatoare ale gru
părilor neonaziste.

După cum s-a mai anunţat, una 
dintre aceste manifestări s-a înre
gistrat cu cîteva zile în urmă, în 
oraşul bavarez Würzburg, cînd 
elemente neonaziste, întrunite în 
acest oraş, au îndemnat la acţiuni 
împotriva actualului guvern şi îm
potriva politicii sale de normali
zare a relaţiilor cu ţările socialiste.

Intr-o declaraţie radiotelevizată, 
cancelarul Republicii Federale a 
Germaniei, Willy Brandt, a adre
sat un apel „tuturor partidelor de
mocratice şi cetăţenilor cinstiţi“ 
din ţară de a da o ripostă energică 
acţiunilor „opoziţiei de dreapta 
extraparlamentare“.

O ripostă împotriva uneltirilor 
elementelor de dreapta au dat-o şi 
participanţii la o conferinţă ini
ţiată la Bonn de organizaţia vest- 
germană ,„Acţiunea democratică“, 
la care au fost prezenţi parlamen
tari, lideri sindicali, ai unor orga
nizaţii obşteşti şi de tineret. Luînd 
cuvîntul, H. Weber, vicepreşedinte 
al organizaţiei de tineret „Bundes
jugendring“, care numără peste 7 
milioane de membri, a subliniat 
necesitatea ca acţiunile neonaziste 
să primească o ripostă hotărîtă. 
Această poziţie a fost sprijinită şi 
de K. Voigt, preşedintele organiza
ţiei „Tinerii socialişti“, care a men
ţionat opoziţia crescîndă în rîndul 
tineretului faţă de acţiunile acelor 
forţe ce se pronunţă împotriva po
liticii guvernului federal vest-ger- 
man de normalizare a relaţiilor cu 
ţările socialiste.

Scăderea taxei de scont 
în S.U.A. şi Canada

troversala problemă a „creării unor 
forfe militare navale permanente în 
Marea Mediterană", idee dezaprobată 
de mai multe ţări ale N.A.T.O. Con
tradicţiile existente în rîndul parti
cipanţilor asupra unor probleme afla
te în discuţie au fost evidenţiate de 
reprezentanţii Olandei, Danemarcei şi 
Norvegiei, care â-au pronunţat îm
potriva recomandărilor privind spo
rirea cheltuielilor militare.

Evoluţia situaţiei, internaţionale, 
contactele bilaterale care au demon
strat atît necesitatea, cît şi posibili
tatea angajării practice a procesului 
complex de înfăptuire a securităţii 
europene au impus ca sesiunea par
lamentarilor N.A.T.O. să examineze 
problema convocării unei conferinţe 
europene pentru securitate. în cursul

discuţiilor însă s-au făcut auzite din 
nou opinii potrivit cărora convoca
rea conferinţei general-europene tre
buie condiţionată de întărirea poten
ţialului militar al N.A.T.O., iar dis
cuţiile preliminare pentru pregătirea 
ei ar trebui purtate „de la bloc la 
bloc“. Reafirmarea unor astfel de 
păreri determină pe observatori să 
remarce faptul că nici la această se
siune a Adunării parlamentare a 
N.A.T.O. nu au fost depăşite acele 
poziţii anacronice, care contravin 
unei destinderi reale şi dezvoltării 
colaborării dintre state corespunzător 
realităţilor continentului nostru.

Recomandările adunării urmează 
să fie dezbătute la sesiunea Consi
liului Ministerial al N.A.T.O., pro
gramată pentru luna decembrie.

Un interviu ai prem ierului iordanian

WASHINGTON 11 (Agerpres). — 
Consiliul federal de rezerve al S-U.A. 
a anunţat scăderea taxei de scont de 
la 6 la 5,3 la sută. Noua taxă se va 
aplica împrumuturilor acordate băn
cilor membre ale sistemului federal 
de rezerve.

Scăderea taxei de scont nu a pro
vocat surpriză la Wallstreet, deoare
ce se consideră că decizia autorită
ţilor monetare este, înainte de toate, 

.simbolică şi că ea nu va avea decît 
' o influenţă foarte limitată asupra si
tuaţiei economice a S.U.A. De altfel, 
această hotărîre este aşteptată: o se
rie de bănci comerciale şi-au redus 
deja dobînzile de la 8 la 7,5 la sută.

Aşa cum a anunţat organismul a- 
mintit, hotărîrea sa este o consecinţă

a scăderii dobînzilor Ia capitalul pe 
termen scurt şi nu vizează decît să 
accentueze această tendinţă. Scăde
rile amintite s-au datorat în parte, 
faptului că marile societăţi america
ne au transformat în cursul ultime
lor luni datoriile lor pe termen scurt 
în datorii pe termen lung. O altă 
cauză a reducerii dobînzilor a fost 
aceea a diminuării nete a cererii de 
fonduri pe termen scurt, tendinţă 
provocată de încetinirea activităţii 
economice.

#
La puţin timp după anunţarea de

ciziei Consiliului federal de rezerve 
din S.U.A., şi Banca Canadei a hotă- 
rît să reducă de la 6,5 la sută la 6 la 
sută taxa de scont.

Beirut 11 (Agerpres). — Premierul 
iordanian, Wasfi Tall, a confirmat, 
într-un interviu acordat ziarului li
banez „Al Jaryda", că Iordania a

Să s e  revizu iască  
dar să  nu se  
sc h im b e ...

SALISBURY 11 (Agerpres). — 
Şeful guvernului rasist de la Sa
lisbury, Ian Smith, a declarat în- 
tr-un interviu acordat agenţiei 
Reuter, că este gata să ia în con
siderare operarea unor schimbări 
în „constituţia“ adoptată sub re
gimul său, în schimbul obţinerii 
unor concesii din partea guver
nului britanic. El a subliniat însă 
că astfel de schimbări pot fi fă
cute numai cu condiţia ca ele să 
fie „în interesul Rhodesiei", ceea 
ce, apreciază observatorii politici, 
ar atenua doar unele prevederi 
rasiste ale „constituţiei" regimu
lui de la Salisbury, fără să modi
fice esenţa discriminatorie a aces
teia.

Acesta este primul răspuns public 
al regimului rasist de la Salisbury 
la anunţarea făcută luni în Ca
mera Comunelor de la Londra de 
către ministrul britanic al aface
rilor externe, sir Douglas-Home, 
în legătură cu noua iniţiativă a 
guvernului său în scopul reluării 
tratativelor cu regimul rhodesian. 
Cabinetul de la Salisbury a con
firmat că a primit „comunicarea 
cu caracter preliminar" trimisă de 
guvernul britanic şi apreciază că 
aceasta ar putea eventual consti
tui o bază pentru reînnoirea ne

gocierilor^_____

primit echipament militar american 
la începutul lunii septembrie, înainte 
de incidentele care au avut loc în
tre forţele Rezistenţei Palestiniene şi 
armata iordaniană, în conformitate cu 
înţelegerile existente la acea dată şi 
cu „scopurile impuse de împrejură
rile speciale".

Vorbind în continuare despre 
„opoziţia politică" internă, Tall a 
afirmat că există unele grupuri care 
ar purta răspunderea pentru inciden
tele din septembrie şi care ar inten
ţiona să provoace alte incidente ase
mănătoare. El a avertizat, totodată, 
aceste grupuri că „posibilitatea gu
vernului de a lovi nu are nici o 
limită".

Coordonate
0 PREŞEDINTELE VECEI EXECU
TIVE FEDERALE A R.S.F. IUGO
SLAVIA, MITIA RIBICICI, a primit 
delegaţia Confederaţiei industriaşilor 
britanici, condusă de fostul preşe
dinte^ al confederaţiei, Arthur Nor- 
man, care se află într-o vizită în 
Iugoslavia. Cu acest prilej, infor
mează agenţia Tanúig, a avut loc un 
schimb de păreri cu privire la pro
movarea colaborării economice şi 
coop'erării dintre Iugoslavia şi Ma
rea Britanie.

•  IN ÎNTREAGA TURCIE A FOST 
COMEMORATĂ la 10 noiembrie îm
plinirea a 32 de ani de la încetarea 
din viată a lui Mustafa Kemal Ata- 
turk — întemeietorul statului mo
dern turc. Au avut loc mitinguri de 
doliu, iar la rrionumentele închinate 
marelui patriot au fost depuse co
roane de flori.

Kemal Ataturk a avut un rol ho- 
tărîtor în organizarea luptei poporu
lui turc pentru independenţă naţio
nală. El a fost iniţiatorul unor re
forme importante, care au contribuit 
la dezvoltarea Republicii Turcia.

a IN BAZA ACORDULUI ROMÄNO- 
FRANCEZ DE COLABORARE ŞTIIN
ŢIFICĂ ŞI TEHNICA, recent, a avut 
loc la Paris prima reuniune a grupu
lui de lucru româno-francez pentru 
cooperarea în domeniul standardi
zării. S-a căzut de acord asupra co
laborării bilaterale între Institutul 
Român de Standardizare (I.R.S.) şi 
Association Francaise de Normalisa
tion (A.F.N.O.R.), prevăzîndu-se o 
largă conlucrare reciproc avanta
joasă, în probleme ce interesează 
ambele părţi.

•  TOŢI MEMBRII ECHIPAJULUI A-
VIONULUI „DC-3" al Companiei na
ţionale iraniene de navigaţie aeria
nă, deturnat luni de la ruta sa nor
mală (emiratul Dubai -— portul iranian 
Andar Abbaas) şi silit să aterizeze 
ia Bagdad, s-au înapoiat la Teheran, 
la bordul aceluiaşi aparat. Autorii 
deturnării au fost reţinuţi de ofi
cialităţile irakiene pentru anchetă.

e MARŢI A INTRAT IN VIGOARE
Protocolul privind organizarea şi ac
tivitatea Rezistenţei Palestiniene, 
semnat recent între autorităţile de 
la Amman şi Comitetul Central al 
Rezistenţei Palestiniene.

într-un interviu acordat cotidianu
lui libanez „Al Jaryda", primul mi
nistru al Iordaniei, Wasfi Tall, a de
clarat că situaţia din ţară se norma
lizează treptat în conformitate cu 
acordurile de la Cairo şi Amman 
dintre guvern şi Rezistenţa Palesti
niană.

•  O DELEGAŢIE COMERCIALĂ 
ŞPANIOLÂ, condusă de Carlos Rob
les Piquer, director general în Mi
nisterul Afacerilor Externe al Spa
niei, a sosit la Budapesta pentru a 
purta convorbiri preliminare în pro
blema încheierii unui acord econo
mic ungaro-spaniol pe termen lung. 
e CELE 26 DE BĂNCI PARTICU
LARE care operează în prezent în 
Chile vor trece sub controlul statu
lui, a anunţat ministrul economiei, 
Pedro Vouskovic. „Intenţionăm să 
plasăm întregul sistem bancar în 
mîinile statului", a spus el, precizînd 
că această măsură va facilita finan
ţarea mai raţională a unor programe 
de dezvoltare a economiei chiliene.

0 MINISTRUL DE FINANŢE AL IR
LANDEI, GEORGE COLLEY, a pre
zentat Parlamentului, ia cea de-a 
doua lectură, completări la buget, 
care includ o serie de măsuri pri
vind sporirea impozitelor, precum şi 
proiectul guvernamental privind „pre
turile şi veniturile". Acest proiect 
stipulează „îngheţarea" salariilor oa
menilor muncii şi aplicarea unor 
amenzi pentru sindicatele care orga
nizează greve în sprijinul revendi
cărilor materiale. i

Congresul irlandez al sindicatelor 
a anunţat hotărîrea sa de a organiza 
o serie de acţiuni împotriva noilor 
planuri ale guvernului.

u n iversa le

R.S.F. IUGOSLAVIA. Munca şi recreerea frumos armonizate sínt fi 
îndoială garanţia reuşitei. Muncitorilor iugoslavi li s-au creat condi 
de muncă în întreprinderi precum şi vacanţe plăcute îa munte sau 
mare, după preferinţe. In fotografie: o vedere din staţiunea „Lagu 
Verde“ lingă Porec, peninsula Istria. Staţiunea este dotată cu mai mu 
hoteluri foarte moderne, terenuri de sport, ambarcaţiuni, bazine

înot etc.
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